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Aika 12.09.2022, klo 15:00 - 18:50

Paikka Kaupunginvaltuuston istuntosali, Hallituskatu 12

Käsitellyt asiat

§ 524 Kokouksen laillisuuden ja päätösvaltaisuuden toteaminen

§ 525 Pöytäkirjan tarkastus

§ 526 Vuoden 2022 lainanotto erä 2

§ 527
Porin vammais- ja vanhusneuvostoille myönnetään suora myös aloitteenteko-
oikeus kaupunginvaltuustossa, valtuustoaloite, useat valtuutetut, ensimmäinen 
allekirjoittaja Juha Kantola

§ 528

Vammaispalvelulain ja sosiaalihuoltolain mukaisten kuljetuspalveluiden kyydit 
on voitava tilata ilman viivettä, tarpeen mukaan, 
valtuustoaloite, Vasemmistoliiton Porin valtuustoryhmä, ensimmäinen 
allekirjottaja Raisa Ranta

§ 529
Palloiluhallin toteutukseen aikalisä ja suunnitelmia tarkennettava, 
valtuustoaloite, Vasemmistoliiton Porin valtuustoryhmä, ensimmäinen 
allekirjoittaja Raisa Ranta

§ 530
Ahlaisten urheilukentän pururadan kunnostus sekä kuntoportaiden 
rakentaminen urheilukentälle, valtuustoaloite, Heidi Sakari

§ 531
Kuntoportaat Ruosniemen hiihtokeskuksen läheisyyteen, valtuustoaloite, Jani-
Petteri Pajukoski ja Sonja Myllykoski

§ 532
Musan kentän toiminnallisuuden kehittäminen, valtuustoaloite, 
varavaltuutettu Joonas Ryynänen

§ 533
DNA-testi isyyden selvittämiseksi jokaiselle syntyvälle porilaiselle, 
valtuustoaloite, valtuutettu Anssi Salmi

§ 534 Eroanomus Satakuntaliiton maakuntavaltuuston varajäsenen tehtävästä

§ 535 Eroanomus luottamustehtävistä

§ 536 Lentoliikenne 1.1.2023 eteenpäin

§ 537 Vaikuttamistoimielinten jäsenten nimeäminen kunnissa hyvinvointialueelle

§ 538
Porin kaupungin organisaatiomuutos 1.1.2023 alkaen ja siihen liittyvät 
hallintosäännön muutokset

§ 539 Porin kaupungin henkilöstöohjelma vuoteen 2030

§ 540 Tytäryhtiöiden puolivuotisraportti 2022

§ 541 Paloesimiesten ja palomiesten virkojen perustaminen

§ 542
Lausuntopyyntö, luonnoksesta hallituksen esitykseksi eduskunnalle laeiksi 
kuntalain 90 §:n ja hyvinvointialueesta annetun lain 95 §:n muuttamisesta
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§ 543 Posiva Oy:n käyttölupahakemus käytetyn ydinpolttoaineen kapselointi- ja 
loppusijoituslaitokselle

§ 544
Turun hallinto-oikeuden lausuntopyyntö, valitus lakimiehen työsuhteeseen 
ottamista koskevasta päätöksestä

§ 545 Irtisanoutuminen kaupunginlakimiehen virasta

§ 546
Porin kauppatorin yleissuunnittelu, kaupunginhallituksen edustajan 
nimeäminen

§ 547 Kiinteistö Oy Porin Jäähalli, ylimääräinen yhtiökokous 20.9.2022

§ 548 Toimielinten pöytäkirjat

§ 549 Tiedoksi merkittävät viranhaltijapäätökset

§ 550 Tiedoksi merkittävät asiat

Lisäpykälät

§ 551
Otto-oikeuden käyttäminen teknisen lautakunnan päätökseen 6.9.2022 § 150, 
Isomäen palloiluhallin uudisrakennushankkeen urakoitsijan valinta 
kilpailullisen neuvottelumenettelyn kehitysvaiheeseen
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Saapuvilla olleet jäsenet
Arja Laulainen, puheenjohtaja
Sampsa Kataja, 1. varapuheenjohtaja
Arto Nurmi, 2. varapuheenjohtaja
Sinikka Alenius
Timo Aro
Aila Haikkonen
Jari Hakala
Juha Kantola, saapui 15:02, poistui 15:05
Bia Kaski
Tuomas Koivisto
Ismo Läntinen
Laura Pullinen
Johanna Rantanen, saapui 15:02, poistui 15:05
Sonja Myllykoski, varajäsen, saapui 15:02, poistui 15:04

Muut saapuvilla olleet
Kari Nummi, controller, talousyksikkö, sihteeri
Lauri Kilkku, vs. kaupunginjohtaja
Tuomas Hatanpää, talous- ja hallintojohtaja
Jouko Hautamäki, vs. toimialajohtaja, elinvoima- ja ympäristötoimiala
Timo Jauhiainen, Henkilöstöjohtaja
Johanna Jokelainen, hallintopäällikkö
Mari Kaunistola
Markku Koppelomäki, Toimialajohtaja
Jouni Lampinen, rahoitusjohtaja
Jyrki Levonen
Sanna Mustajoki, perusturvajohtaja
Sanna Närä, viestintäjohtaja
Raisa Ranta
Taneli Tiirikainen, yksikön päällikkö, opetusyksikkö
Leena Tuominen, kaupunginlakimies
Janne Vartia, vs. yksikön päällikkö, kasvupalvelut ja kaupunkisuunnitteluyksik, saapui 
15:18, poistui 16:31

Poissa
Petri Huru
Esa Kohtamäki, toimialajohtaja, sivistystoimiala

Allekirjoitukset

Arja Laulainen
Puheenjohtaja

Kari Nummi

Sampsa Kataja
Puheenjohtaja
§526



 Porin kaupunki Pöytäkirja 23/2022 4 ( )78
Kaupunginhallitus 12.09.2022

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty asianhallintajärjestelmässä

Sihteeri
 

Pöytäkirjan tarkastus
Pöytäkirja on tarkastettu ja hyväksytty

19.09.2022

Arto Nurmi
§:t 524-539 ja 541-551

19.09.2022

Sinikka Alenius
§ 540

19.09.2022

Laura Pullinen
 

Pöytäkirjan nähtävänäolo
Pöytäkirja on julkisilta osin nähtävänä Porin kaupungin verkkosivuilla alkaen 20.9.2022.

Kari Nummi
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§ 524
Kokouksen laillisuuden ja päätösvaltaisuuden toteaminen

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Kilkku, vs. kaupunginjohtaja

Kokous todetaan lailliseksi ja päätösvaltaiseksi.

Päätös
Kokous todettiin lailliseksi ja päätösvaltaiseksi.
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§ 525
Pöytäkirjan tarkastus

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Kilkku, vs. kaupunginjohtaja

Pöytäkirjan tarkastajiksi valitaan Arto Nurmi ja Laura Pullinen (varalla Sinikka Alenius). 

Pöytäkirja tarkastetaan 19.9.2022.

Päätös
Pöytäkirjan tarkastajiksi valittiin Arto Nurmi ja Laura Pullinen (varalla Sinikka Alenius). 

Pöytäkirja tarkastetaan 19.9.2022.
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§ 526
Vuoden 2022 lainanotto erä 2

PRIDno-2022-4890

Valmistelija / lisätiedot:
Jouni Lampinen
jouni.lampinen@pori.fi
rahoitusjohtaja

Liitteet
1 Lainatarjouspyyntö 2022 erä 2

Tarjousvertailu tulee viranomaisten toiminnan julkisuudesta annetun lain 7 §:n 
2 momentin mukaan julkiseksi vasta, kun sopimus on tehty. Tarjoajilla on 
kuitenkin asianosaisina oikeus saada tieto tarjousvertailusta.

Vuoden 2022 talousarviossa kaupungin pitkäaikaisen uuden velan bruttomääräksi on 
ennakoitu 83 M€. Pitkäaikaisten lainojen lyhennyksiin on varattu 40,0 M€. 
Investointimenot (brutto) ovat 67,8 M€.

Vuoden 2022 osalta toisen lainatarjouskierroksen osalta pyydettiin tarjoukset 30,0 
miljoonan euron määräisestä 10 vuoden velkakirjalainasta. Kyseinen laina tullaan 
nostamaan yhdessä erässä. Tarjouksia pyydettiin kahdesta korkovaihtoehdosta, jotka 
olivat 

1. Vaihtuva 6 kuukauden euribor korko, 
2. kiinteä 10 vuoden korko

Lainatarjoukset pyydettiin kuudelta rahoituslaitokselta ja tarjoukset saatiin määräajan 
puitteissa viideltä rahoittajalta.

Lainatarjouksien ehdot on selvitetty huolella. Tärkeää on kiinnittää huomiota 
rahoittajan perimän marginaalin tasoon, vakauteen ja pysyvyyteen sekä sitä kautta 
lainan korkoriskin hallittavuuteen.

Pyydetyillä ehdoilla ja huomioiden edellä mainitut muut perustelut 
kokonaistaloudellisesti edullisimman tarjouksen teki 5 vuoden marginaalin 
pysyvyydellä Danske Bank A/S, Suomen sivuliike. Tarjouksessa korko sidotaan 6 
kuukauden euribor viitekorkoon lisättynä 0,18 %-yksikön marginaalilla.  Kyseisen 
vaihtoehdon korkoindikaatio 1.9.2022 oli +1,240 % p.a + marginaali.

Lainakilpailutusaineisto kokonaisuudessaan on nähtävänä kokouksessa.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Kilkku, vs. kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää ottaa Danske Bank A/S, Suomen sivuliikkeeltä 30,0 
miljoonan euron suuruisen velkakirjalainan 10 vuoden laina-ajalla ja sidottuna 6 
kuukauden euribor viitekorkoon lisättynä 0,18 %-yksikön marginaalilla. Korot ja 
tasalyhennykset peritään puolivuosittain. Jos euribor koron noteeraus on negatiivinen, 
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viitekoron arvona käytetään nollaa. Korko on voimassa ensimmäiset 5 vuotta, minkä 
jälkeen uudelleenhinnoittelu senhetkistä markkinatilannetta vastaavaksi. Pankki 
ilmoittaa uuden marginaalin viimeistään kaksi (2) kuukautta ennen tarkistuspäivää.

Samalla kaupunginhallitus valtuuttaa rahoitusjohtajan allekirjoittamaan kaupungin 
puolesta tarvittavat laina-asiakirjat sekä tekemään niihin tarvittaessa pieniä teknisiä 
muutoksia.

Pöytäkirja tämän asiakohdan osalta tarkastetaan välittömästi kokouksessa.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus päätti tarkastaa pöytäkirjan tämän asian osalta heti kokouksessa.

____________________

Merkitään, että tämän asiakohdan ajaksi kokouksesta poistuivat esteellisinä:

Arja Laulainen (yhteisöjäävi, Länsi-Suomen Osuuspankin hallintoneuvoston jäsen)

Aila Haikkonen (yhteisöjäävi, Länsi-Suomen Osuuspankin edustajiston jäsen)

Sinikka Alenius (yhteisöjäävi, Länsi-Suomen Osuuspankin edustajiston jäsen)

Merkitään, että Sonja Myllykoski (Arja Laulaisen varajäsen) oli kokouksessa saapuvilla 
kello 15.02 - 15.04.

Merkitään, että Johanna Rantanen(Sinikka Aleniuksen varajäsen) saapui kokoukseen 
15.02. 

Merkitään, että Juha Kantola, (Aila Haikkosen varajäsen) saapui kokoukseen 
kello 15.02.

Puheenjohtajana tämän asiakohdan ajan toimi Sampsa Kataja.

Merkitään, että tämän asiakohdan jälkeen käsiteltiin asia § 541.

Esteellisyys
Arja Laulainen, Sinikka Alenius, Aila Haikkonen

Tiedoksi
Tarjouksen jättäneet, Omistajaohjaus- ja rahoitusyksikkö/Ulla Pynnä
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Kaupunginvaltuusto, § 24,31.01.2022
Kaupunginhallitus, § 420,13.06.2022
Kaupunginhallitus, § 527, 12.09.2022

§ 527
Porin vammais- ja vanhusneuvostoille myönnetään suora myös aloitteenteko-oikeus 
kaupunginvaltuustossa, valtuustoaloite, useat valtuutetut, ensimmäinen allekirjoittaja 
Juha Kantola

PRIDno-2022-648

Kaupunginvaltuusto, 31.01.2022, § 24

Useat valtuutetut, ensimmäinen allekirjoittaja Juha Kantola 
jättivät kaupunginvaltuuston kokouksessa seuraavan valtuustoaloitteen:

"Porin kaupunginvaltuusto hyväksyi valtuustoaloitteen, jossa nuorisovaltuustolle 
annettiin suora aloiteoikeus.

Esitämme, että Porin vammais- ja vanhusneuvostoille myönnetään myös suora 
aloitteenteko-oikeus kaupunginvaltuustossa ja se vahvistetaan hallintosäännössä.

Juha Kantola

Kaarina Ranne"

Ehdotus

Kaupunginvaltuusto päättää lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Kaupunginhallitus, 13.06.2022, § 420

Valmistelijat / lisätiedot:
Johanna Jokelainen
johanna.jokelainen@pori.fi
hallintopäällikkö

Liitteet
1 Selvitys vaikuttamistoimielimistä
2 Lausunto valtuustoaloitteeseen

Useat valtuutetut, ensimmäinen allekirjoittaja Juha Kantola jättivät 
kaupunginvaltuuston kokouksessa 31.1.2022 § 24 seuraavan valtuustoaloitteen: "Porin 
kaupunginvaltuusto hyväksyi valtuustoaloitteen, jossa nuorisovaltuustolle annettiin suora 
aloiteoikeus. Esitämme, että Porin vammais- ja vanhusneuvostoille myönnetään myös 

.”suora aloitteenteko-oikeus kaupunginvaltuustossa ja se vahvistetaan hallintosäännössä
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Kaupunginhallitus on 7.2.2022 § 70 päättänyt, että asia käsitellään 
organisaatiotoimikunnan valmistelusta muiden hallintosääntömuutosten yhteydessä. 
Organisaatiotoimikunta on käsitellyt valtuustoaloitetta kokouksissaan 4.5.2022 ja 
18.5.2022.

Konsernipalvelut on laatinut käsittelystä liitteenä olevan lausunnon.

Ehdotus
Esittelijä: Aino-Maija Luukkonen porluukkai

Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että valtuusto merkitsee 
tehdyt toimenpiteet ja annetun lausunnon tiedoksi vastauksena valtuustoaloitteeseen.

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan välittömästi kokouksessa.

Päätös
Kaupunginhalltus päätti palauttaa asian yksimielisesti.

Kaupunginhallitus, 12.09.2022, § 527

Valmistelija / lisätiedot:
Johanna Jokelainen
johanna.jokelainen@pori.fi
hallintopäällikkö

Liitteet
1 Selvitys vaikuttamistoimielimistä
2 Lausunto valtuustoaloitteeseen 14.6.2022

Useat valtuutetut, ensimmäinen allekirjoittaja Juha Kantola jättivät 
kaupunginvaltuuston kokouksessa 31.1.2022 § 24 seuraavan valtuustoaloitteen: 
"Porin kaupunginvaltuusto hyväksyi valtuustoaloitteen, jossa nuorisovaltuustolle 
annettiin suora aloiteoikeus. Esitämme, että Porin vammais- ja vanhusneuvostoille 
myönnetään myös suora aloitteenteko-oikeus kaupunginvaltuustossa ja se 
vahvistetaan hallintosäännössä.”

Kaupunginhallitus on 7.2.2022 § 70 päättänyt, että asia käsitellään 
organisaatiotoimikunnan valmistelusta muiden hallintosääntömuutosten yhteydessä. 
Organisaatiotoimikunta on käsitellyt valtuustoaloitetta kokouksissaan 4.5.2022 ja 
18.5.2022.

Konsernipalvelut on laatinut käsittelystä liitteenä olevan lausunnon.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Kilkku, vs. kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että valtuusto merkitsee 
tehdyt toimenpiteet ja annetun lausunnon tiedoksi vastauksena valtuustoaloitteeseen.

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan välittömästi kokouksessa.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.
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Kaupunginhallitus päätti tarkastaa pöytäkirjan tämän asian osalta heti kokouksessa.

Tiedoksi
Kaupunginvaltuusto
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Kaupunginvaltuusto, § 65,11.04.2022
Perusturvalautakunta, § 128,25.08.2022
Kaupunginhallitus, § 528, 12.09.2022

§ 528
Vammaispalvelulain ja sosiaalihuoltolain mukaisten kuljetuspalveluiden kyydit on voitava 
tilata ilman viivettä, tarpeen mukaan, valtuustoaloite, Vasemmistoliiton Porin 
valtuustoryhmä, ensimmäinen allekirjottaja Raisa Ranta

PRIDno-2022-1962

Kaupunginvaltuusto, 11.04.2022, § 65

Vasemmistoliiton Porin valtuustoryhmä, ensimmäinen allekirjoittaja Raisa Ranta jätti 
valtuuston kokouksessa seuraavan valtuustoaloitteen:

"VALTUUSTOALOITE:

Vammaispalvelulain ja sosiaalihuoltolain mukaisten kuljetuspalveluiden kyydit 
on voitava tilata ilman viivettä, tarpeen mukaan

Porin perusturvan alueella tehtiin vuonna 2021 poikkeuksellinen päätös, kun 
vammaispalvelulain ja sosiaalihuoltolain mukaisten kuljetuspalveluiden välitystä 
kilpailutettaessa hyväksyttiin välitysyhtiön kanssa tehtävään sopimukseen ehto, jonka 
mukaan asiakkaalla on velvollisuus tilata kyyti aina viimeistään tuntia ennen tarvetta. 
Vaikka kyseinen ehto ei sinänsä estä välitysyhtiötä välittämästä kyytiä nopeammin, se 
ei kuitenkaan jätä asiakkaalle valinnanvaraa tai mahdollisuutta vaatia muuta ja asettaa 
vammaiset ja ikääntyneet asiakkaat hyvin eriarvoiseen asemaan muuhun väestöön 
nähden.

Vammaispalvelulaki 1 § Lain tarkoitus: 

“Tämän lain tarkoituksena on edistää vammaisen henkilön edellytyksiä elää ja toimia 
muiden kanssa yhdenvertaisena yhteiskunnan jäsenenä sekä ehkäistä ja poistaa 
vammaisuuden aiheuttamia haittoja ja esteitä.” 

Kuljetuspalvelujen tarkoitus on siis mahdollistaa yhdenvertainen elämä ja 
mahdollisuus vapaaseen liikkumiseen niille, jotka eivät voi kulkea polkupyörällä, 
kävellen tai julkista liikennettä käyttäen. Ei ole yhdenvertaista joutua odottamaan 
jokaista kyytiä vähintään tuntia, ei ole normaali vaatimus taksilla kuljettaessa tilata 
autoa joka kerta viimeistään tuntia ennen tarvetta.

Monelle vammaiselle vammasta johtuen on vaikeaa odottaa esimerkiksi kovalla 
pakkasella, sateessa tai helteessä pitkään, moni ei pysty myöskään esimerkiksi 
seisomaan pitkään kuljetusta odottaessaan. Moni tarvitsee avustajaa, jonka työtunnit 
ovat usein melko tiukasti rajatut. Vammaispalveluasetus 1 § Toimintaperiaatteet: 

“Kunnan tulee ehkäistä ja poistaa vammaisten henkilöiden toimintamahdollisuuksia 
rajoittavia esteitä ja haittoja siten, että he voivat toimia yhteiskunnan tasavertaisina 
jäseninä. Vammaisten henkilöiden tarvitsemat palvelut ja tukitoimet järjestetään siten, että 
ne tukevat heidän omatoimista suoriutumistaan.”

Toimiva kuljetuspalvelu ja mahdollisuus tilata kuljetus myös heti on tärkeä osa 
yhdenvertaisuutta ja tavanomaista elämää. Vammaistenkaan henkilöiden elämässä 
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kaikki ei tapahdu kellon tarkkuudella. Kotihoito ei käy tarkalla kellonlyömällä, joten on 
helpompaa tilata kuljetus tulemaan heti kotihoidon käytyä, kuin etukäteen, koska 
kotihoidon käyntiaika voidaan yleensä antaa vain summittaisena tunnin tarkkuudella. 
Tunnin odottelu talvella ulkovaatteissa ei ole kohtuullista, jos kuljetus on tilattu 
etukäteen ja kotihoito tuleekin heti sovitun aikahaarukan alkuhetkellä tai toisaalta 
kuljetus tilataan kotihoidon käydessä ja välitysyhtiö ei laita kyytiä autoille ennen kuin 
sopimuksen mukainen tunti on kulunut. On myös huomioitava, että auto ei 
tällöinkään tule välttämättä heti tunnin kuluttua, vaan vasta kun vapaa auto, joka 
ottaa kyydin vastaan, löytyy.

Vammaiset henkilötkin saavat opiskella, käydä töissä ja vaikuttaa yhteiskunnallisesti. 
opiskelu- tai työpäivinä voi tulla odottamattomia aikataulumuutoksia, päivä voi 
päättyä odotettua aiemmin tai venyä pitempään, kokoukset saattavat päättyä täysin 
ennakoimattomiin aikoihin. Suomenkin ratifioima YK:n vammaisten oikeuksien 
sopimuksen artikla 20 velvoittaa toteuttamaan “tehokkaat toimet varmistaakseen 
vammaisille henkilöille mahdollisimman itsenäisen henkilökohtaisen liikkumisen, muun 
muassa: a) helpottamalla vammaisten henkilöiden henkilökohtaista liikkumista sillä tavalla 

. Myös Yhdenvertaisuuslaki 5 § kuin ja silloin kun he haluavat sekä kohtuulliseen hintaan;”
velvoittaa kuntia: 

“Viranomaisen on arvioitava yhdenvertaisuuden toteutumista toiminnassaan ja ryhdyttävä 
tarvittaviin toimenpiteisiin yhdenvertaisuuden toteutumisen edistämiseksi.”

Kuljetuspalvelujen toteuttaminen tavalla, joka tosiasiallisesti estää vammaisia 
henkilöitä käyttämästä palvelua ja täten vähentää näiden mahdollisuutta osallistua 
yhteiskuntaan sen tasavertaisina jäseninä ei ole hyväksyttävä vaihtoehto. Kaikilla ei ole 
taloudellista mahdollisuutta hankkia esimerkiksi omaa autoa korvaamaan palvelua, 
joka kunnan tuotettavaksi lakisääteisesti kuuluu. Toimimaton palvelu asettaa varsinkin 
vähävaraiset vammaiset eriarvoiseen asemaan. Kilpailutuksissa ei voi olla ehtoja, jotka 
jättävät palveluiden toimimisen käytännössä voittaneen yrityksen hyväntahtoisuuden 
varaan.

Porin Vasemmiston valtuustoryhmä esittää, että velvoitteesta tilata 
vammaispalvelulain ja sosiaalihuoltolain mukainen kuljetuspalvelun kyyti aina 
viimeistään tuntia ennen tarvetta luovutaan. Esitämme myös, että 
vastaisuudessa vammaisten henkilöiden elämään vaikuttavien kilpailutusten 
yhteydessä vammaisneuvostolle annetaan mahdollisuus lausua kilpailutuksen 
ehdoista ennen sen aloittamista. 

 

Porissa, 11.4.2022

Vasemmistoliiton Porin valtuustoryhmä

Raisa Ranta

Mika Aho

Jaakko Jäntti

Antero Kivelä

Jani-Petteri Pajukoski
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Markku Tanttinen

Milka Tommila

Oili Heino"

Ehdotus

Kaupunginvaltuusto päättää lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Perusturvalautakunta, 25.08.2022, § 128

Valmistelijat / lisätiedot:
Sari Landvik, Mari Levonen
sari.landvik@porinperusturva.fi, mari.levonen@porinperusturva.fi
vammaispalveluiden päällikkö, sosiaali- ja perhepalveluiden johtaja

Kaupunginhallitus on pyytänyt perusturvalautakunnan lausuntoa valtuutettu Raisa 
Rannan valtuustoaloitteeseen, Vammaispalvelulain sekä sosiaalihuoltolain mukaisten 
kuljetuspalveluiden kyytien mahdollisuutta viivytyksettömään tilaamiseen.

Perusturvalautakunta antaa asiasta seuraavan lausunnon:

Porin perusturvan vammaispalveluilla ei ole ollut tarkoitus rajoittaa asiakkaiden 
taksikyytien tilaamista siten, että kyydit olisi tilattava tuntia ennen oletettua matkaa. 
Ohjeita on muokattu siten, että asiakkaat sekä välityskeskus ymmärtävät, että matkat 
saa tilata heti kun tarve esiintyy. Toivottavana on pidetty, että matkat tilattaisiin 
mahdollisimman aikaisessa vaiheessa, jotta niihin saataisiin kuljettaja. Porin 
perusturvan vammaispalvelut pyrkivät systemaattisesti parantamaan 
kuljetuspalvelukokonaisuutta ja tämä edellä mainittu epäkohta on korjattu jo 
alkuvuodesta 2022. Porin vammaisneuvoston on ollut mukana kilpailutuksen 
valmistelussa ja heille on annettu mahdollisuus asiapapereiden kommentointiin. 
Samoin vammaisneuvoston jäsen on nimetty kyydinvälityksen käyttöönottoprojektiin.

Ehdotus
Esittelijä: Sanna Mustajoki, perusturvajohtaja

Perusturvalautakunta päättää antaa valtuustoaloitteeseen ylläolevan lausunnon.

Päätös
Päätös esityksen mukaan.

Kaupunginhallitus, 12.09.2022, § 528

Valmistelija / lisätiedot:
Johanna Jokelainen
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johanna.jokelainen@pori.fi
hallintopäällikkö

Vasemmistoliiton Porin valtuustoryhmä, ensimmäinen allekirjoittaja Raisa Ranta jätti 
kaupunginvaltuuston kokouksessa 11.4.2022 § 65 valtuustoaloitteen, jon 
mukaan vammaispalvelulain ja sosiaalihuoltolain mukaisten kuljetuspalveluiden kyydit 
on voitava tilata ilman viivettä, tarpeen mukaan. Kaupunginvaltuusto lähetti asian 
kaupunginhallituksen valmisteltavaksi. Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 
25.4.2022 § 296 pyytää aloitteesta perusturvalautakunnan lausunnon.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely (perusturvalautakunnan lausunto 25.8.2022 § 
128) ovat historiatiedoissa.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Kilkku, vs. kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että valtuusto merkitsee 
tehdyt toimenpiteet ja annetun lausunnon tiedoksi vastauksena valtuustoaloitteeseen.

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan välittömästi kokouksessa.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus päätti tarkastaa pöytäkirjan tämän asian osalta heti kokouksessa.

Tiedoksi
Kaupunginvaltuusto
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Kaupunginvaltuusto, § 64,11.04.2022
Tekninen lautakunta, § 140,23.08.2022
Sivistyslautakunta, § 229,30.08.2022
Kaupunginhallitus, § 529, 12.09.2022

§ 529
Palloiluhallin toteutukseen aikalisä ja suunnitelmia tarkennettava, 
valtuustoaloite, Vasemmistoliiton Porin valtuustoryhmä, ensimmäinen allekirjoittaja Raisa 
Ranta

PRIDno-2022-1961

Kaupunginvaltuusto, 11.04.2022, § 64

Vasemmistoliiton Porin valtuustoryhmä, ensimmäinen allekirjoittaja Raisa Ranta jätti 
valtuuston kokouksessa seuraavan valtuustoaloitteen:

"VALTUUSTOALOITE:

Palloiluhallin toteutukseen aikalisä ja suunnitelmia tarkennettava

Vasemmistoliiton valtuustoryhmä on kannattanut palloiluhallin rakentamista Poriin. 
Valtuuston käsittelyssä toimme julki kantamme, että hallin rasite Porin kaupungin 
taloudelle on liian suuri. Päätöksen jälkeen on monilta tahoilta tullut lausuntoja ja 
esityksiä, että hallin kustannusarviota pitäisi karsia tekemällä uusi suunnitelma. 
Pidämme näitä kannanottoja tarpeellisina.

Nyt, pandemian seurauksena ja Venäjän hyökättyä Ukrainaan, rakentamisen 
kustannukset ovat jyrkässä nousussa. Palloiluhallihankkeen kokonaiskustannuksia ei 
tässä tilanteessa pystytä arvioimaan realistisesti. 

Porilla on kunnianhimoisia ja tarpeellisia suunnitelmia tehdä investointeja 
lähivuosina. Voidaksemme pitää suunnitelmat elossa ja turvataksemme 
palloiluhallin rakentamisen tulevaisuudessa, esitämme, että palloiluhallin 
toteutukseen otetaan aikalisä, jotta rakentamisen kustannukset voidaan 
arvioida. Hankesuunnitelmaa on myös tarkoituksenmukaista järkeistää 
etsimällä edullisempia ratkaisuja toteutuksessa.  

Porissa, 13.12.2021

Vasemmistoliiton Porin valtuustoryhmä

Raisa Ranta

Mika Aho

Jaakko Jäntti

Antero Kivelä

Jani-Petteri Pajukoski

Markku Tanttinen

Milka Tommila
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Oili Heino"

Ehdotus

Kaupunginvaltuusto päättää lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Tekninen lautakunta, 23.08.2022, § 140

Valmistelijat / lisätiedot:
Jouni Salonen
jouni.salonen@pori.fi
Tilajohtamisen toimintayksikön esimies

Valtuutettu Raisa Ranta jätti valtuuston kokouksessa 11.4.2022 § 
64 valtuustoaloitteen: Palloiluhallin toteutukseen aikalisä ja suunnitelmia 
tarkennettava.

Kaupunginhallitus päätti pyytää kokouksessaan 25.4.2022 § 296 aloitteesta talous- ja 
hallintoyksikön, sivistyslautakunnan ja teknisen lautakunnan lausunnot 
31.8.2022 mennessä.

Teknisen toimialan lausunto:

Tekninen toimiala edistää ja vie Isomäen palloiluhallihanketta aiempien päätösten 
mukaisesti eteenpäin kilpailullisella neuvottelumenettelyllä, jossa urakkamuotona on 
yhteistoiminnallinen KVR-urakka. Kyseisessä urakkamuodossa hanke käsittää kolme 
vaihetta: hankintavaihe, kehitysvaihe sekä toteutusvaihe. Tekninen toimiala toteaa, 
että valittu urakkamuoto on vallitsevassa maailman tilanteessa paras mahdollinen, 
koska valittu urakkamuoto mahdollistaa muun muassa valtuustoaloitteen toiveen 
etsiä kustannustehokkaita toteutusratkaisuja vielä kehitysvaiheen aikana. Tilaaja on 
saanut lopulliset tarjoukset 15.8.2022 ja parhaillaan on käynnissä hankintavaiheen 
tarjousvertailu sekä urakoitsijan valinta, jonka jälkeen alkaa hankinnan kehitysvaihe. 
Kehitysvaiheen jälkeen mikäli tavoitteet saavutetaan, niin hankintavaiheessa valitun 
urakoitsijan kanssa allekirjoitetaan toteutusvaiheen sopimus lainvoimaisen 
hankintapäätöksen jälkeen.

Ehdotus
Esittelijä: Markku Koppelomäki, Toimialajohtaja

Tekninen lautakunta päättää antaa oheisen lausunnon valtuustoaloitteesta 
kaupunginhallitukselle.

Äänestykset
Asian jatkaminen = JAA Milkan palautusehdotus = EI

Jaa
Jarno Joensuu
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Mikael Ropo
Helvi Walli
Antti Lehtonen
Mikko Pakkasela
Raija Koskiranta
Jari Haapaniemi
Christa Lahto
Ei
Minna Haavisto
Sami Viitasaari
Milka Tommila
Markku Tanttinen
Johanna Rantanen

Pohjaesitys = JAA Puheenjohtajan muutosesitys = EI

Jaa
Jarno Joensuu
Antti Lehtonen
Sami Viitasaari
Ei
Christa Lahto
Mikko Pakkasela
Minna Haavisto
Mikael Ropo
Johanna Rantanen
Raija Koskiranta
Jari Haapaniemi
Helvi Walli
Markku Tanttinen
Tyhjä
Milka Tommila

Kokouskäsittely
Keskustelun kuluessa Milka Tommila ehdotti Markku Tanttisen kannattamana, 
että asia palautetaan.

Puheenjohtaja Mikael Ropo ehdotti Mikko Pakkaselan kannattamana, että 
päätösehdotusta muutetaan seuraavasti: Tekninen lautakunta päättää antaa oheisen 
lausunnon valtuustoaloitteesta kaupunginhallitukselle ja tarkastelee hankkeen 
jatkoedellytyksiä tarjouskilpailun valmistuttua.

Keskustelun jälkeen puheenjohtaja totesi, että oli tehty kaksi päätösehdotuksesta 
poikkeavaa ehdotusta, joten on äänestettävä.

Puheenjohtaja teki seuraavanlaisen äänestysehdotuksen, joka hyväksyttiin. Ensin 
äänestetään Milka Tommilan ehdottamasta palautusehdotuksesta vastaan asian 
käsittelyn jatkaminen.  Mikäli asian käsittelyä jatketaan, äänestetään tämän jälkeen 
puheenjohtaja Mikael Ropon ehdotuksesta pohjaehdotusta vastaan.  Eli ne, jotka 
kannattavat asian käsittelyn jatkamista painavat  JAA -näppäintä ja ne, jotka 
kannattavat Milka Tommilan palautusehdotusta painavat EI -näppäintä.
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Suoritetussa äänestyksessä asian käsittelyn jatkamista kannattivat Jarno Joensuu, 
Mikael Ropo, Helvi Walli, Antti Lehtonen, Mikko Pakkasela, Raija Koskiranta, Jari 
Haapaniemi, Christa Lahto. Milka Tommilan palautusehdotusta kannattivat Minna 
Haavisto, Sami Viitasaari, Milka Tommila, Markku Tanttinen, Johanna Rantanen. Asia 
käsittelyä jatkettiin äänin 8-5.

Tämän jälkeen äänestettiin puheenjohtaja Mikael Ropon muutosehdotuksesta 
pohjaehdotusta vastaan.  Pohjaehdotusta kannattavat painavat JAA-näppäintä ja 
Mikael Ropon muutosehdotusta kannattavat painavat EI-näppäintä.

Suoritetussa äänestyksessä pohjaehdotusta kannattivat Jarno Joensuu, Antti 
Lehtonen, Sami Viitasaari. Puheenjohtaja Mikael Ropon muutosehdotusta 
kannattivat Christa Lahto, Mikko Pakkasela, Minna Haavisto, Mikael Ropo, Johanna 
Rantanen, Raija Koskiranta, Jari Haapaniemi, Helvi Walli, Markku Tanttinen. Milka 
Tommila äänesti tyhjää. Tekninen lautakunta päätti äänin 9-3, tyhjiä yksi 
ääni, hyväksyä puheenjohtaja Mikael Ropon muutosehdotuksen. 

Päätös
Tekninen lautakunta päätti antaa oheisen lausunnon valtuustoaloitteesta 
kaupunginhallitukselle ja tarkastelee hankkeen jatkoedellytyksiä tarjouskilpailun 
valmistuttua. Päätös syntyi äänestyksen jälkeen 9-3, yksi tyhjä ääni.

Eriävä mielipide
Milka Tommila jätti asiasta eriävän mielipiteen.

Sivistyslautakunta, 30.08.2022, § 229

Valmistelijat / lisätiedot:
Petteri Lahti
petteri.lahti@pori.fi
yksikön päällikkö, liikunta- ja nuorisoyksikkö

Valtuutettu Raisa Ranta jätti valtuuston kokouksessa 11.4.2022 § 
64 valtuustoaloitteen: Palloiluhallin toteutukseen aikalisä ja suunnitelmia 
tarkennettava.

Kaupunginhallitus päätti pyytää kokouksessaan 25.4.2022 § 296 aloitteesta talous- ja 
hallintoyksikön, sivistyslautakunnan ja teknisen lautakunnan lausunnot 
31.8.2022 mennessä.

Sivistyslautakunnan lausunto:

Sivistyslautakunta on kokouksessaan 28.9.2021 § 208 käsitellyt palloiluhallin 
hankesuunnitelmaa ja antanut hankesuunnitelmasta lausuntonsa 
kaupunginhallitukselle. Sivistyslautakunta näkee, että hanke on edennyt 
kaupunginvaltuuston vahvistaman investointiohjelman mukaisesti 
ja sivistyslautakunta on sitoutunut tehtyihin päätöksiin. Sivistyslautakunta katsoo, että 
palloiluhallin suunnitelmia ei ole syytä lähteä muuttamaan, vaan hanketta edistetään 
hyväksytyn hankesuunnitelman mukaisesti. Teknisen lautakunnan kokouksesssaan 
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8.2.2022 § 23 valitsema urakkamuoto yhteistoiminnallinen KVR-urakka mahdollistaa 
hankesuunnitelman mukaisen palloiluhallin 
kustannustehokkaiden toteutusratkaisujen etsimisen vielä hankkeen edetessä.

Ehdotus
Esittelijä: Taneli Tiirikainen, yksikön päällikkö, opetusyksikkö

Sivistyslautakunta päättää antaa oheisen lausunnon valtuustoaloitteesta 
kaupunginhallitukselle.

Juha Kantola teki Juha Joutsenlahden kannattamana seuraavan muutosehdotuksen: ”
Lausunnon loppuun lisätään: ”Sivistyslautakunta edellyttää, että hankkeen 
toteuttamista arvioidaan tarkempien kustannusten selvittyä.””

Kokouskäsittely
Juha Kantola teki Juha Joutsenlahden kannattamana seuraavan muutosehdotuksen: ”
Lausunnon loppuun lisätään: ”Sivistyslautakunta edellyttää, että hankkeen 
toteuttamista arvioidaan tarkempien kustannusten selvittyä.””

Päätös
Muutosehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus, 12.09.2022, § 529

Valmistelija / lisätiedot:
Johanna Jokelainen
johanna.jokelainen@pori.fi
hallintopäällikkö

Liitteet
1 Lausunto, talous- ja hallintoyksikkö

Vasemmistoliiton Porin valtuustoryhmä, ensimmäinen allekirjoittaja Raisa Ranta 
jättivät kaupunginvaltuuston kokouksessa 11.4.2022 § 64 valtuustoaloitteen koskien 
Palloiluhallin toteutukseen aikalisää ja suunnitelmien tarkennusta. 
Kaupunginvaltuusto lähetti asian kaupunginhallituksen valmisteltavaksi. 
Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 25.4.2022 § 296 pyytää aloitteesta talous- ja 
hallintoyksikön, sivistyslautakunnan ja teknisen lautakunnan lausunnot.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely (teknisen lautakunnan lausunto 23.8.2022 § 140 ja 
sivistyslautakunnan lausunto 30.8.2022 § 229) ovat historiatiedoissa. Talous- ja 
hallintoyksikön lausunto on liitteenä.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Kilkku, vs. kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että valtuusto merkitsee 
tehdyt toimenpiteet ja annetun lausunnon tiedoksi vastauksena valtuustoaloitteeseen.

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan välittömästi kokouksessa.

Päätös
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Kaupunginhallitus päätti yksimielisesti palauttaa asian uudelleen valmisteltavaksi.

Tiedoksi
Johanna Jokelainen
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Kaupunginvaltuusto, § 40,28.02.2022
Sivistyslautakunta, § 188,07.06.2022
Tekninen lautakunta, § 139,23.08.2022
Kaupunginhallitus, § 530, 12.09.2022

§ 530
Ahlaisten urheilukentän pururadan kunnostus sekä kuntoportaiden rakentaminen 
urheilukentälle, valtuustoaloite, Heidi Sakari

PRIDno-2022-1128

Kaupunginvaltuusto, 28.02.2022, § 40

Valtuutettu Heidi Sakari jätti valtuuston kokouksessa seuraavan valtuustoaloitteen:

"Valtuustoaloite 

Ahlaisten urheilukentän pururadan kunnostus sekä kuntoportaiden rakentaminen 
urheilukentälle. 

Ahlaisten urheilukenttä on tärkeä liikuntapaikka Ahlaslaisille. Urheilukenttää käyttävät 
ahkerasti Ahlaisten urheilijat, nuorisoseura, VPK sekä koululaiset ja muut kylän sekä 
lähialueiden asukkaat. Frisbeeradan seurauksena käyttäjät ovat lisääntyneet paljon. 
Ahlaisten pururata on vuosien saatossa rehevöitynyt sekä kuntopolun purut 
kadonneet. Pururadan kunnostus lisäisi käyttöä  ja palvelisi käyttötarkoitustaan 
paremmin.  

Urheilukentällä on myös Ahlaisten kylälle kulttuurillisesti merkittävä vaikutus, joka 
lisää joka kesäisen urheilutapahtuman muodossa, myös alueen elinvoimaa ja 
kiinnostavuutta.  Tästä syystä kuntoportaiden rakentaminen Ahlaisten urheilukentän 
läheisyyteen tukisi myös lähiliikuntapaikan käyttöä monipuolisesti ja lisäisi 
käyttöastetta entisestään. Portailla on myös terveyttä edistävää vaikutusta ja palvelisi 
reuna-alueen asukkaiden liikuntamahdollisuuksia paremmin. 
Kuntoporrastreenaaminen on sopiva liikkumisen muoto kaiken tasoisille liikkujille, 
eikä vaadi liikkujalta erityistä taitoa. 

Heidi Sakari  

Porin kaupunginvaltuutettu  

Perussuomalaiset" 

Ehdotus

Kaupunginvaltuusto päättää lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Sivistyslautakunta, 07.06.2022, § 188
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Valmistelijat / lisätiedot:
Petteri Lahti
petteri.lahti@pori.fi
yksikön päällikkö, liikunta- ja nuorisoyksikkö

Valtuutettu Heidi Sakari on jättänyt KV 28.2.2022 § 40 Ahlaisten urheilukentän 
pururadan kunnostusta sekä kuntoportaiden rakentamista urheilukentälle koskevan 
valtuustoaloitteen. Valtuustoaloite on luettavissa historiatiedoista.

Kaupunginhallitus päätti pyytää kokouksessaan 7.3.2022 § 
128 aloitteesta sivistyslautakunnan ja teknisen lautakunnan lausunnot 
31.5.2022 mennessä.

Sivistyslautakunnan lausunto:

Ahlaisten urheilukenttä on sekä alueen asukkaiden että alueella toimivien yhdistysten 
käytössä. Aloitteessa tuodaan tuodaan esille toimivan ja hoidetun liikuntaympäristön 
merkitystä alueen viihtyvyydelle ja alueen asukkaiden liikkumiselle.

Sivistystoimialan liikunta- ja nuorisoyksikkö tarkastelee liikuntapaikkaverkoston 
laajuutta ja hoitotasoa sekä arvioi liikuntapaikkaverkostoa ja uusien liikuntapaikkojen 
perustamista yhdessä teknisen toimialan edustajien kanssa. Liikuntapaikkaverkoston 
hoito ja ylläpito tapahtuu teknisen toimialan infrayksikön liikuntapaikat-
toimintayksiköstä käsin.

Aloitteessa esitetään Ahlaisten urheilukentän ympäristössä kulkevan pururadan 
kunnostusta. Kuntoratojen pintamateriaalina käytetään nykyisin purun tilalla 
kivituhkaa. Ahlaisten urheilukentän ympäristössä kulkevan kuntoreitin varrelle on 
toteutettu frisbeegolf-rata, jota on myös viime aikoina laajennettu. Frisbeegolf on 
kasvattanut viime vuosien aikana suosiotaan ja, kuten aloitteessakin todetaan, tämän 
myötä myös Ahlaisten urheilukentän alueen käyttö on lisääntynyt. Jotta kuntorata 
palvelee tarkoitustaan turvallisena liikkumisympäristönä ja houkuttelee alueen ihmisiä 
liikkumaan lenkkeilyn tai frisbeegolfin merkeissä, kuntoradan pinnan tulee olla 
hoidettu.

Aloitteessa esitetään myös kuntoportaiden toteuttamista Ahlaisten urheilukentän 
läheisyyteen. Kuntoportaat monipuolistavat alueen liikkumismahdollisuuksia ja 
saattavat houkutella liikkumaan myös henkilöitä, joita perinteinen lenkkeily ei 
innosta. Kuntoportaita on toteutettu toistaiseksi neljät Porin alueelle: Porin metsän 
Mestareiden portaat, Noormarkun Kirkkokallion portaat, Presidentinpuiston portaat 
sekä Kartanon kuntoreitin varrella olevat portaat. Lisäksi Yyterin dyynien 
näköalatasanteelle nousevat portaat toimivat myös kuntoportaina.

Kartanon porrashanke toteutettiin Rakkaudella porilaisille -hyvinvointirahan 
turvin talkootyönä alueen asukasyhdistyksen toimesta. Ahlaisten urheilukentän 
ympäristö on Kartanon kuntoradan alueen kanssa varsin samankaltainen. 
Porrashankkeita on viime vuosien aikana esitetty eri puolille Poria, mutta kaikki 
esitykset eivät ole edenneet toteutukseen. Erityisesti etäämmällä keskustasta olevia 
alueita koskevien hankkeiden kohdalla on alueen toimijoita kannustettu oman 
elinympäristönsä kehittämiseen, toteuttamalla kuntoporrashanke tai muu vastaava 
kolmannen sektorin hankkeena, hakemalla esimerkiksi Leader-rahoitusta. Alueen 
toimijoiden yhteinen hanke lisää alueen asukkaiden ja yhdistysten yhteisöllisyyttä. 
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Ahlaisten urheilukentän alueen kuntoportaat soveltuvat sekä sijaintinsa että hankkeen 
kokoluokan puolesta toteutettavaksi Kartanon porrashankkeen tapaan kolmannen 
sektorin hankkeena. Ahlaisten urheilukentällä sijaitsevan frisbeegolf-radan 
perustamisessa ja laajentamisessa on jo aiemmin hyödynnetty Leader-rahoitusta.

Mahdollinen kuntoporrashanke on syytä suunnitella niin, että urheilukentän ja 
kuntoradan alueella sekä  ympäristössä kulkevat frisbeegolf-väylät huomioidaan 
portaiden sijoittelussa. Kuntoportaiden vaatimaa maan pinnan muotoa ja 
korkeuseroa löytyy urheilukentän pohjoispäästä. Samalla alueella kulkee myös 
frisbeegolf-väyliä, joten sijainnin suunnittelussa on syytä kiinnittää erityistä huomiota 
käyttäjäturvallisuuteen.        

Ehdotus
Esittelijä: Esa Kohtamäki, toimialajohtaja, sivistystoimiala

Sivistyslautakunta päättää antaa oheisen lausunnon valtuustoaloitteesta 
kaupunginhallitukselle.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Tekninen lautakunta, 23.08.2022, § 139

Valmistelijat / lisätiedot:
Timo Lehtimäki
timo.lehtimaki@pori.fi
liikuntapaikkainsinööri

Valtuutettu Heidi Sakari jätti valtuuston kokouksessa 28.2.2022 § 22 valtuustoaloitteen 
Ahlaisten urheilukentän pururadan kunnostamisesta ja kuntoportaiden 
rakentamisesta. Valtuustoaloite on luettavissa historiatiedoista.

Kaupunginhallitus päätti pyytää kokouksessaan 7.3.2022 § 
128 aloitteesta sivistyslautakunnan ja teknisen lautakunnan lausunnot 
31.5.2022 mennessä.

Teknisen toimialan lausunto:

Teknisen toimialan Infrayksikkö/liikuntapaikat vastaa nykyisen liikuntapaikkaverkoston 
kunnossapidosta vakituisen henkilöstön ja ostopalvelulla hankittavien resurssien 
puitteissa. Liikuntapaikkaverkostoa ja uusien liikuntapaikkojen perustamista 
tarkastellaan yhdessä sivistystoimialan liikunta- ja nuorisoyksikön kanssa.

Ahlaisten urheilukentän kuntorata on teknisen toimialan näkemyksen mukaan 
tyydyttävässä kunnossa. Purua ei enää käytetä pintamateriaalina kuntoradoissa vaan 
kivituhkaa, jota lisätään tarvittaessa. Aloitteessa mainittu rehevöityminen voi kertoa 
myös vähäisestä käytöstä. Frisbee-golf radan laajentaminen on tuonut alueelle jonkin 
verran lisää käyttäjiä, koska radan väylät ovat kuntoradan läheisyydessä.

Tekninen toimiala ei puolla kuntoportaiden rakentamista. Vertailukohtana voidaan 
pitää Noormarkun Kirkkokallion kuntoportaita, joilla ei ole ollut erityisen paljon 
käyttökertoja vaikka on isommasta taajamasta kysymys.
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Ehdotus
Esittelijä: Markku Koppelomäki, Toimialajohtaja

Tekninen lautakunta päättää antaa oheisen lausunnon valtuustoaloitteesta 
kaupunginhallitukselle.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus, 12.09.2022, § 530

Valmistelija / lisätiedot:
Johanna Jokelainen
johanna.jokelainen@pori.fi
hallintopäällikkö

Valtuutettu Heidi Sakari jätti kaupunginvaltuuston kokouksessa 28.2.2022 § 
40 valtuustoaloitteen koskien Ahlaisten urheilukentän pururadan kunnostusta sekä 
kuntoportaiden rakentamista 

urheilukentälle. Kaupunginvaltuusto lähetti asian kaupunginhallituksen 
valmisteltavaksi. Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 7.3.2022 § 128 pyytää 
aloitteesta teknisen lautakunnan ja sivistyslautakunnan lausunnot.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely (teknisen lautakunnan lausunto 23.8.2022 § 139 ja 
sivistyslautakunnan lausunto 7.6.2022 § 188) ovat historiatiedoissa.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Kilkku, vs. kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että valtuusto merkitsee 
tehdyt toimenpiteet ja annetun lausunnon tiedoksi vastauksena valtuustoaloitteeseen.

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan välittömästi kokouksessa.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus päätti tarkastaa pöytäkirjan tämän asian osalta heti kokouksessa.

Tiedoksi
Kaupunginvaltuusto
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Kaupunginvaltuusto, § 39,28.02.2022
Sivistyslautakunta, § 189,07.06.2022
Tekninen lautakunta, § 138,23.08.2022
Kaupunginhallitus, § 531, 12.09.2022

§ 531
Kuntoportaat Ruosniemen hiihtokeskuksen läheisyyteen, valtuustoaloite, Jani-Petteri 
Pajukoski ja Sonja Myllykoski

PRIDno-2022-1127

Kaupunginvaltuusto, 28.02.2022, § 39

Valtuutetut Jani-Petteri Pajukoski ja Sonja Myllykoski jättivät valtuuston kokouksessa 
seuraavan valtuustoaloitteen:

"Kuntoportaat Ruosniemen hiihtokeskuksen läheisyyteen

Ruosniemen hiihtokeskus ja kalliot on suosittu ulkoilualue. Kuntoportaiden 
rakentaminen Ruosniemen hiihtokeskuksen läheisyyteen tukee monipuolista 
ulkoliikuntaa alueella, joka ei ole pelkästään ruosniemeläisten käytettävissä, vaan se 
on kaikkien kuntalaisten käytettävissä.

Kuntoportaat olisi alue huomioon ottaen helposti ja suhteellisen edullisesti 
rakennettavissa.

Edellä olevan ja Kaupunginvaltuuston suomin oikeuksin esitämme, että KH ryhtyy 
selvittämään mahdollisuutta rakentaa kuntoportaat Ruosniemen hiihtokeskuksen 
läheisyyteen.

 

Porissa 28.2.2022

Jani-Petteri Pajukoski , VAS           Sonja Myllykoski , SDP

Kaupunginvaltuutettu                      Kaupunginvaltuutettu"

Ehdotus

Kaupunginvaltuusto päättää lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Sivistyslautakunta, 07.06.2022, § 189

Valmistelijat / lisätiedot:
Petteri Lahti
petteri.lahti@pori.fi
yksikön päällikkö, liikunta- ja nuorisoyksikkö
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Valtuutetut Jani-Petteri Pajukoski ja Sonja Myllykoski ovat jättäneet KV 28.2.2022 § 
39 kuntoportaiden rakentamista Ruosniemen hiihtokeskuksen läheisyyteen koskevan 
valtuustoaloitteen. Valtuustoaloite on luettavissa historiatiedoista.

Kaupunginhallitus päätti pyytää kokouksessaan 7.3.2022 § 
128 aloitteesta sivistyslautakunnan ja teknisen lautakunnan lausunnot 
31.5.2022 mennessä.

Sivistyslautakunnan lausunto:

Ruosniemen hiihtokeskuksen alue ja sen ympäristö on porilaisten suosima 
liikkumisympäristö, minne tullaan liikkumaan lähialueen lisäksi myös laajemmin Porin 
seudulta. Laskettelukeskuksen lisäksi alueella sijaitsee jalkapallokenttä 
sekä kuntoreitti. Laskettelukeskukseen on kehitetty myös kesäajan toimintona 
puitteet alamäkipyöräilylle. 

Sivistystoimialan liikunta- ja nuorisoyksikkö tarkastelee liikuntapaikkaverkoston 
laajuutta ja hoitotasoa sekä arvioi liikuntapaikkaverkostoa ja uusien liikuntapaikkojen 
perustamista yhdessä teknisen toimialan edustajien kanssa. Liikuntapaikkaverkoston 
hoito ja ylläpito tapahtuu teknisen toimialan infrayksikön liikuntapaikat-
toimintayksiköstä käsin.

Ruosniemen hiihtokeskuksen alue oli yhtenä vaihtoehtona mahdollisten 
kuntoportaiden sijoituspaikaksi keväällä 2019. Myöhemmin samana keväänä 
Suomen jääkiekkomaajoukkue voitti miesten maailmanmestaruuden. Joukkueen 
porilaislähtöisten pelaajien huomioimiseksi päätettiin toteuttaa Mestareiden portaiksi 
nimetyt kuntoportaat Porin metsään. Joulukuussa 2019 valmistuneet kuntoportaat 
ovat osoittautuneet todella suosituiksi ja ne ovatkin vakiinnuttaneet asemansa Porin 
metsässä liikkuvien porilaisten kuntoilu- ja harjoituspaikkana. 

Kuntoportaita on toteutettu toistaiseksi neljät Porin alueelle. Porin metsän 
Mestareiden portaiden lisäksi lyhemmät portaat löytyvät Noormarkun Kirkkokalliolta, 
Presidentinpuistosta sekä Kartanon kuntoreitin varrelta. Lisäksi Yyterin dyynien 
näköalatasanteelle johtavat portaat toimivat myös kuntoportaina. 

Kuntoportaat monipuolistavat alueen liikkumismahdollisuuksia ja saattavat houkutella 
liikkumaan myös henkilöitä, joita perinteinen lenkkeily ei innosta. Ruosniemen 
hiihtokeskuksen alue tai sen ympäristö soveltuisi kuntoportaiden sijainniksi 
erinomaisesti, sillä alueen korkeuserot sekä maan pinnan muodot mahdollistavat 
portaiden toteuttamisen. Ruosniemen hiihtokeskuksen ympäristö on myös 
perinteinen alue liikkumiseen ja ulkoiluun, mihin tullaan liikkumaan lähiseutua 
laajemmaltakin alueelta.  

Sivistyslautakunta yhtyy aloitteeseen ja kannattaa kuntoportaiden rakentamisen 
selvittämistä Ruosniemen hiihtokeskuksen alueelle tai sen ympäristöön ja 
kuntoporrashankkeen huomioimista tulevissa investointisuunnitelmissa.

Ehdotus
Esittelijä: Esa Kohtamäki, toimialajohtaja, sivistystoimiala

Sivistyslautakunta päättää antaa oheisen lausunnon valtuustoaloitteesta 
kaupunginhallitukselle.
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Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Tekninen lautakunta, 23.08.2022, § 138

Valmistelijat / lisätiedot:
Timo Lehtimäki
timo.lehtimaki@pori.fi
liikuntapaikkainsinööri

Valtuutetut Jani-Petteri Pajukoski ja Sonja Myllykoski jättivät valtuuston kokouksessa 
28.2.2022 § 22 valtuustoaloitteen kuntoportaiden rakentamisesta Ruosniemen 
hiihtokeskuksen läheisyyteen. Valtuustoaloite on luettavissa historiatiedoista.

Kaupunginhallitus päätti pyytää kokouksessaan 7.3.2022 § 
128 aloitteesta sivistyslautakunnan ja teknisen lautakunnan lausunnot 
31.5.2022 mennessä.

Teknisen toimialan lausunto:

Teknisen toimialan Infrayksikkö/liikuntapaikat vastaa nykyisen liikuntapaikkaverkoston 
kunnossapidosta resurssiensa puitteissa. Liikuntapaikkaverkostoa ja uusien 
liikuntapaikkojen perustamista tarkastellaan yhdessä sivistystoimialan liikunta- ja 
nuorisoyksikön kanssa.

Vuonna 2019 valmisteltiin ”Mestareiden portaiden” rakentamista, kun Suomi voitti 
jääkiekon maailmanmestaruuden ja joukkueen kokoonpanossa oli kolme 
porilaislähtöistä pelaajaa. Siinä yhteydessä Ruosniemen hiihtokeskus oli vaihtoehtona 
portaiden rakentamispaikaksi, koska portaille olisi saatu myös sopivasti jyrkkyyttä ja 
pituutta.

Rakennuspaikaksi valittiin kuitenkin Porin metsä, koska siellä portaille katsottiin 
olevan parempi saavutettavuus. Tekninen toimiala suhtautuu myönteisesti, jos 
Ruosniemen kuntoportaiden rakentamista tullaan esittämään tulevien vuosien 
investointeihin.

Ehdotus
Esittelijä: Markku Koppelomäki, Toimialajohtaja

Tekninen lautakunta päättää antaa oheisen lausunnon valtuustoaloitteesta 
kaupunginhallitukselle.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus, 12.09.2022, § 531

Valmistelija / lisätiedot:
Johanna Jokelainen
johanna.jokelainen@pori.fi
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hallintopäällikkö

Valtuutetut Jani-Petteri Pajukoski ja Sonja Myllykoski jättivät kaupunginvaltuuston 
kokouksessa 28.2.2022 § 39 valtuustoaloitteen koskien kuntoportaita Ruosniemen 
hiihtokeskuksen läheisyyteen. Kaupunginvaltuusto lähetti asian kaupunginhallituksen 
valmisteltavaksi. Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 7.3.2022 § 128 pyytää 
aloitteesta teknisen lautakunnan ja sivistyslautakunnan lausunnot.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely (teknisen lautakunnan lausunto 23.8.2022 § 138 ja 
sivistyslautakunnan lausunto 7.6.2022 § 189) ovat historiatiedoissa.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Kilkku, vs. kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että valtuusto merkitsee 
tehdyt toimenpiteet ja annetun lausunnon tiedoksi vastauksena valtuustoaloitteeseen.

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan välittömästi kokouksessa.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus päätti tarkastaa pöytäkirjan tämän asian osalta heti kokouksessa.

Tiedoksi
Kaupunginvaltuusto



 Porin kaupunki Pöytäkirja 23/2022 30 ( )78
Kaupunginhallitus 12.09.2022

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty asianhallintajärjestelmässä

Kaupunginvaltuusto, § 61,11.04.2022
Tekninen lautakunta, § 137,23.08.2022
Sivistyslautakunta, § 230,30.08.2022
Kaupunginhallitus, § 532, 12.09.2022

§ 532
Musan kentän toiminnallisuuden kehittäminen, valtuustoaloite, varavaltuutettu Joonas 
Ryynänen

PRIDno-2022-1958

Kaupunginvaltuusto, 11.04.2022, § 61

Varavaltuutettu Joonas Ryynänen jätti valtuuston kokouksessa seuraavan 
valtuustoaloitteen:

"Valtuustoaloite: Musan kentän toiminnallisuuden kehittäminen

Musan kenttä on ahkerassa käytössä oleva jalkapallokenttä Länsi-Porissa. Sen 
ympäristössä sijaitsee vanhan viipalekoulun rakennus ja ulkoleikkipaikka. Kenttä on 
kesäkaudella ahkerassa käytössä, sillä Musan salama on Porin suurin 
juniorijalkapalloseura. Leikkipaikka on nykyisin käyttäjän näkökulmasta välttävässä 
kunnossa.

Toiminnallinen harjoittelu (ns. -tyylinen harjoittelu) osana jalkapalloharjoittelua Crossfit
on osittain nykypäivää jo junioritasolla. Laadukas toiminnallisen harjoittelun 
ulkopuisto on helposti lähestyttävä ja turvallinen käyttää matalalla kynnyksellä.

Kentän käyttäjistä suuri osa on pieniä lapsia, joilla on usein vanhemmat mukana. 
Jalkapallon harrastajat, junioreiden vanhemmat ja lähiseudun asukkaat hyötyisivät 
toiminnallisesta harjoittelumahdollisuudesta. Tällä olisi selkeä kaupunkilaisten 
lähiympäristöä parantava vaikutus ja se nostaisi kentän ja sen ympäristön arvoa ja 
arvostusta. Panostus liikuntaan on myös panostus kaupunkilaisten hyvinvoinnin 
lisäämiseksi.

Esitän, että  kaupunki selvittää Musan leikkipaikan kunnon (leikkivälineet ja valaistus) 
ja valmistelee toiminnallisen harjoittelun pisteiden sijoittamista leikkipaikan 
ympäristöön. Toiminnallisen harjoittelun pisteet voi toteuttaa joko isona 
kokonaisuutena ( ) tai pieninä laitteina ympäri esim. Lappset Oy - Fitness-puisto
leikkipaikkaa.

Joonas Ryynänen (sd.)"

Ehdotus

Kaupunginvaltuusto päättää lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.
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Tekninen lautakunta, 23.08.2022, § 137

Valmistelijat / lisätiedot:
Sanna Välimäki
sanna.valimaki@pori.fi
infrajohtaminen toimintayksikön esimies

Kaupunginhallitus pyytää teknisen lautakunnan lausuntoa valtuustoaloitteesta ”
Musan kentän toiminnallisuuden kehittäminen, Joonas Ryynänen” 31.8.2022 
mennessä.

Valtuutettu Joonas Ryynänen esittää, että kaupunki selvittää Musan leikkipaikan 
kunnon (leikkivälineet ja valaistus) ja valmistelee toiminnallisen harjoittelun pisteiden 
sijoittamista leikkipaikan ympäristöön. Aloitteen mukaan toiminnallisen harjoittelun 
pisteet voi toteuttaa joko isona kokonaisuutena (esim. Lappset Oy -Fitness-puisto) tai 
pieninä laitteina ympäri leikkipaikkaa.

Infrajohtaminen on keväällä 2022 käynnistänyt Musan kentän pysäköintijärjestelyjä 
koskevan yleissuunnitelman laatimisen yhdessä Musan Salaman, liikunta- ja 
nuorisoyksikön sekä liikuntapaikat-toimintayksikön kanssa. Pysäköintijärjestelyjen 
toteutusta esitetään toteutettavaksi vuodelle 2023.  Suunnittelun aikana on todettu 
tarve laatia alueelle myös laajempaa kokonaisuutta koskeva yleissuunnitelma, jossa 
otetaan kantaa kentän ympäristön kehittämiseen, mukaan lukien leikkialue, 
kuntoiluvälineet, aidat, portit ja turvallinen liikkuminen alueen sisällä.  

Joonas Ryynäsen valtuustoaloitetta käsiteltiin Musan kentän suunnitteluryhmässä 
alkukesästä 2022. Esitettyä toiminnallisen harjoittelun kehittämistä pidettiin hyvänä. 
Sen tulee palvella eri ikäisiä käyttäjiä ja laitteiden tulee olla yleisesti kaikkien 
käytettävissä. Toiminnallisen harjoittelun järjestäminen otetaan huomioon alueen 
laajemman yleissuunnitelman laatimisen yhteydessä, edelleen sidosryhmät 
osallistaen.

Leikkivälineiden kunto on kartoitettu. Rekkitanko, kiipeilyteline ja tasapainopuomit (2 
kpl) ovat hyväkuntoiset ja ne voidaan ottaa jatkokäyttöön. Muut välineet tulee poistaa 
käytöstä. Valaistuksen suunnittelu tulee sisältymään seuraaviin suunnitteluvaiheisiin.

Ehdotus
Esittelijä: Markku Koppelomäki, Toimialajohtaja

Tekninen lautakunta antaa kaupunginhallitukselle Joonas Ryynäsen 
valtuustoaloitteeseen yllä esitetyn vastauksen.  

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Sivistyslautakunta, 30.08.2022, § 230

Valmistelijat / lisätiedot:
Petteri Lahti
petteri.lahti@pori.fi
yksikön päällikkö, liikunta- ja nuorisoyksikkö
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Varavaltuutettu Joonas Ryynänen jätti valtuuston kokouksessa 11.4.2022 § 61 Musan 
kentän toiminnallisuuden kehittämistä koskevan valtuustoaloitteen. Valtuustoaloite 
on luettavissa historiatiedoista.

Kaupunginhallitus päätti pyytää kokouksessaan 25.4.2022 § 
296 aloitteesta sivistyslautakunnan ja teknisen lautakunnan lausunnot 
31.8.2022 mennessä.

Sivistyslautakunnan lausunto:

Teknisen toimialan infrayksikön infrajohtaminen käynnisti keväällä 2022 Musan 
kenttäaluetta koskevan yleissuunnitelman laatimisen Musan kentän 
pysäköintijärjestelyjen selkeyttämistä koskevan selvittämisen käynnistyttyä. 
Yleissuunnitelman laatimisessa ovat mukana sivistystoimialan liikunta- ja 
nuorisoyksikkö, teknisen toimialan liikuntapaikat-toimintayksikkö sekä kenttäaluetta 
käyttävä Musan Salama ry. Jo pysäköintijärjestelyjen selvitysvaiheessa kävi ilmi, että 
alueesta on syytä laatia pysäköintijärjestelyjä laajempaa kokonaisuutta koskeva 
yleissuunnitelma kenttäalueen jatkokehittämisen mahdollistamiseksi. 
Yleissuunnitelmassa otetaan kantaa alueen pysäköintijärjestelyjen lisäksi kenttäalueen 
ja sen ympäristön kehittämiseen, koko kenttäalueen käyttö, leikkialueet, 
kuntoiluvälineet, aidat ja portit sekä turvallinen liikkuminen alueen sisällä 
huomioiden.  

Joonas Ryynäsen valtuustoaloite on ollut kesäkuussa esillä Musan kenttäalueen 
yleissuunnitelman suunnitteluryhmässä. Aloitteessa esitetty toiminnallisen 
harjoittelun kehittäminen tullaan huomiomaan yleissuunnitelmassa, kenttäalueen 
käyttäjätahoa osallistaen.

Sivistyslautakunta yhtyy aloitteeseen ja toteaa, että aloitteessa esitetty Musan kentän 
toiminnallisuuden kehittäminen lisää alueen käytettävyyttä sekä kenttää käyttävän 
seuran harrastajien lisäksi myös alueen asukkaiden liikkumismahdollisuuksia. 
Kenttäalueesta laadittava yleissuunnitelma antaa erinomaisen pohjan alueen 
kehittämiseen.

Ehdotus
Esittelijä: Taneli Tiirikainen, yksikön päällikkö, opetusyksikkö

Sivistyslautakunta päättää antaa oheisen lausunnon valtuustoaloitteesta 
kaupunginhallitukselle.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus, 12.09.2022, § 532

Valmistelija / lisätiedot:
Johanna Jokelainen
johanna.jokelainen@pori.fi
hallintopäällikkö
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Valtuutettu Joonas Ryynänen jätti kaupunginvaltuuston kokouksessa 11.4.2022 § 
61 valtuustoaloitteen koskien Musan kentän toiminnallisuuden kehittämistä. 
Kaupunginvaltuusto lähetti asian kaupunginhallituksen valmisteltavaksi. 
Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 25.4.2022 § 296 pyytää aloitteesta teknisen 
lautakunnan ja sivistyslautakunnan lausunnot.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely (teknisen lautakunnan lausunto 23.8.2022 § 137 ja 
sivistyslautakunnan lausunto 30.8.2022 § 230 ) ovat historiatiedoissa.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Kilkku, vs. kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että valtuusto merkitsee 
tehdyt toimenpiteet ja annetun lausunnon tiedoksi vastauksena valtuustoaloitteeseen.

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan välittömästi kokouksessa.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus päätti tarkastaa pöytäkirjan tämän asian osalta heti kokouksessa.

Tiedoksi
Kaupunginvaltuusto
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Kaupunginvaltuusto, § 108,20.06.2022
Perusturvalautakunta, § 127,25.08.2022
Kaupunginhallitus, § 533, 12.09.2022

§ 533
DNA-testi isyyden selvittämiseksi jokaiselle syntyvälle porilaiselle, valtuustoaloite, 
valtuutettu Anssi Salmi

PRIDno-2022-3426

Kaupunginvaltuusto, 20.06.2022, § 108

Valtuutettu Anssi Salmi jätti valtuuston kokouksessa seuraavan valtuustoaloitteen: 

"VALTUUSTOALOITE 

DNA-testi isyyden selvittämiseksi jokaiselle syntyvälle porilaiselle 

YK:n lapsen oikeuksia koskevan yleissopimuksen mukaan lapselle tulee turvata oikeus 
molempiin vanhempiin. Syntyvän tai syntyneen lapsen äidin selvittäminen on ilmeistä, 
mutta on muistettava, että myös isyyden selvittäminen on lapsen edun vuoksi niin 
kutsuttua pakottavaa oikeutta.  

Liian usein kuitenkin isyys jää syystä tai toisesta selvittämättä. Itsessään jo tästä jää 
arpi lapsen elämään ja on lapsen oikeuksien vastaista. Pahimmillaan lapsi kuitenkin 
joutuu huoltajuusriidan jalkoihin ja pelinappulaksi vanhempien välille, mikäli isyydestä 
on epäselvyyttä. Isyyden selvittäminen ja tähän liittyvät tekijät kuormittavat vahvan 
negatiivisesti julkista taloutta työllistämällä raskaasti lastenvalvojia ja sosiaalitoimea 
sekä lukuisia muita viranomaistahoja.  

Edellä mainitun perusteella esitän, että

1. Pori selvittää isättömien lasten määrää ja pyrkii yhdistämään lapsia isäänsä ja

2. tarjoaa jokaiselle syntyvälle porilaiselle lapselle automaattisesti dna-testin 
veloituksetta isyyden selvittämiseksi riippumatta vanhempien välisestä suhteesta sekä 
3. Pori tulee toimimaan aktiivisesti vuoden 2023 aloittavan hyvinvointialueen 
suuntaan tarjoten lisärahoituksen porilais-syntyisten lasten isyyden selvittämiseen 
tarvittavien dna-testien hankkimiseksi. 

Anssi Salmi (ps.)"

Ehdotus

Kaupunginvaltuusto päättää lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallitukselle 
kaupunginvaltuuston päätösten toimeenpanon yhteydessä käsiteltäväksi.

Perusturvalautakunta, 25.08.2022, § 127
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Valmistelijat / lisätiedot:
Mari Levonen
mari.levonen@porinperusturva.fi
sosiaali- ja perhepalveluiden johtaja

Kaupunginhallitus on pyytänyt perusturvalautakunnan lausuntoa 30.9.2022 mennessä 
valtuutettu Anssi Salmen valtuustoaloitteeseen, DNA-testi isyyden selvittämiseksi 
jokaiselle syntyvälle porilaiselle.

Perusturvalautakunta antaa asiasta seuraavan lausunnon:

Isyyslaissa 11/2015 säädetään isyyden toteamisesta, vahvistamisesta sekä isyyden 
kumoamisesta. Osana isyyden selvittämistä voidaan tarvita oikeusgeneettistä 
isyystutkimusta, josta säädetään laissa 378/2005.

Jos lapsi syntyy avioliiton ulkopuolella, vaaditaan isyyden tunnustamista. Ennen lapsen 
syntymää tämä tapahtuu neuvolassa, lastenvalvoja vahvistaa tunnustamisen. Mikäli 
isyyttä ei ole tunnustettu raskausaikana tai tunnustaminen on peruutettu tai kiistetty, 
lastenvalvoja aloittaa isyyden selvittämisen saatuaan tiedon alle 18-vuotiaasta 
lapsesta, jonka isyyttä ei ole vahvistettu tai isyys on kumottu. Isyyslain mukaan 
lastenvalvoja voi selvittää myös avioliiton aikana syntyneen lapsen isyyttä, mikäli 
aviopari pyytää isyyden selvittämistä ennen kuin kuusi kuukautta on kulunut lapsen 
syntymästä. Aviolapsen isyyttä voidaan selvittää lastenvalvojan luona myöhemminkin, 
mikäli toinen mies on tunnustanut tai ilmoittanut aikovansa tunnustaa aviolapsen 
isyyden. Uudistuneessa laissa ei ole enää lapsen äidillä oikeutta vastustaa isyyden 
selvittämistä. Toinen merkittävä muutos liittyy isyyden vahvistamista koskevan 
kanneoikeuden palauttamista takautuvasti niille, jotka ovat syntyneet avioliiton 
ulkopuolella ennen nykyisen isyyslain voimaantuloa. Muutoksilla halutaan turvata 
lapsen oikeus tietää biologiset vanhempansa. 

Lakiuudistuksen takana on avoliittojen määrän kasvu ja monen asiakkaan mielestä 
nykyinen käytäntö on toimiva ja vaivattomampi. Uudistuksen taustalla on myös toive 
siitä, että molemmat vanhemmat ovat mukana raskauden aikaisilla neuvolakäynneillä. 
Joillakin paikkakunnilla on myös uudistuksen jälkeen ollut isillä mahdollisuus varata 
oma aika neuvolaan asian tiimoilta.

Tunnustuksen vastaanottavalla terveydenhoitajalla täytyy kuitenkin olla vahva käsitys 
siitä, että tunnustava mies on lapsen isä. Kun isyydestä ei ole epäselvyyttä isyyden 
vahvistamiseksi ei erikseen tehdä DNA-testiä. THL:n toteuttaman DNA-tutkimuksen 
hinta on 272,80€/ henkilö. Isyyttä selvitettäessä näyte tarvitaan äidiltä, isältä ja 
lapselta. Kokonaishinnaksi muodostuu vähintään 818,84€/tutkimus. Tutkimukset ovat 
maksuttomia asiakkaille, kun tilaajana on lastenvalvoja eli valtio kustantaa 
kustannukset.

Elävänä syntyneiden lasten määrä vuonna 2021 Porissa oli 667, Merikarvialla 24 ja 
Ulvilassa 110.  Porissa perusturvan alueella vuonna 2021 neuvolassa tunnustettiin 329 
isyyttä ennen lapsen syntymää ja selvitettiin 56 isyyttä lapsen syntymän jälkeen. THL:n 
tilaston mukaan lastenvalvojien tilaamien oikeusgeneettisten tutkimusten määrä 
Satakunnassa oli 63 vuonna 2021.

Isyyden selvittämisen keskeytyksiä tehtiin Porissa 12 vuonna 2021. Selvittämättömissä 
tapauksissa isä on ollut yleensä vaikea löytää. Vaikka lapselta ja äidiltä otettaisiin DNA, 
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vastinparia olisi hyvin haastava löytää, jos isästä ei ole mitään tietoa. Asian 
selvittäminen on myös haastavaa, jos tiedot mahdollisesta isästä ovat suppeat tai niitä 
ei oikeastaan ollenkaan ole. Lastenvalvojat kuitenkin jatkavat selvitykseen tulevia 
isyyksiä pitkään, eikä keskeytyspäätöstä tehdä kevyesti.

Selvittämättömäksi jäävät tapaukset voivat olla henkilökohtaisella tasolla isoja 
elämään vaikuttavia asioita, mutta automaattisesti tehtävällä DNA-testillä ei 
merkittävästi lisättäisi todettuja isyyksiä. Lain uudistuksen taustalla on ollut jo 
vanhanaikaiseksi todetun prosessin uudistaminen ja  yksinkertaistaminen. 
Lähtökohtana isyyden tunnustamisessa on luottamus vanhempien kertomaan, 
oikeutta molempiin vanhempiin, sillä myös sopimus tulevan lapsen yhteishuollosta 
voidaan allekirjoittaa neuvolassa isyyden tunnustamisen yhteydessä.

Nykylain mukainen toiminta on oikeudenmukainen ja DNA-tutkimusten 
lisääminen  aloitteessa mainitulla tavalla ei ole tarkoituksenmukaista.

 

Ehdotus
Esittelijä: Sanna Mustajoki, perusturvajohtaja

Perusturvalautakunta päättää antaa kaupunginhallitukselle ylläolevan lausunnon.

Päätös
Päätös esityksen mukaan.

Kaupunginhallitus, 12.09.2022, § 533

Valmistelija / lisätiedot:
Johanna Jokelainen
johanna.jokelainen@pori.fi
hallintopäällikkö

Valtuutettu Anssi Salmi jätti kaupunginvaltuuston kokouksessa 20.6.2022 § 
108 valtuustoaloitteen koskien DNA-testiä isyyden selvittämiseksi jokaiselle syntyvälle 
porilaiselle. Kaupunginvaltuusto lähetti asian kaupunginhallituksen valmisteltavaksi. 
Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 27.6.2022 § 438 pyytää aloitteesta 
perusturvalautakunnan lausunnon.

Asian esittely ja aikaisempi käsittely (perusturvalautakunnan lausunto 25.8.2022 § 
127) ovat historiatiedoissa.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Kilkku, vs. kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että valtuusto merkitsee 
tehdyt toimenpiteet ja annetun lausunnon tiedoksi vastauksena valtuustoaloitteeseen.

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan välittömästi kokouksessa.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.
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Kaupunginhallitus päätti tarkastaa pöytäkirjan tämän asian osalta heti kokouksessa.

Tiedoksi
Kaupunginvaltuusto
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§ 534
Eroanomus Satakuntaliiton maakuntavaltuuston varajäsenen tehtävästä

PRIDno-2022-4756

Valmistelija / lisätiedot:
Johanna Jokelainen
johanna.jokelainen@pori.fi
hallintopäällikkö

Satakuntaliiton sääntöjen 11 §:n mukaan maakuntavaltuustoon valitaan jäsenet 
kunnan edellisen vuoden alun asukasluvun mukaan siten, että kullakin jäsenkunnalla 
on yksi edustaja jokaista alkavaa neljää tuhatta asukasta kohti, kuitenkin enintään 
viidennes rajoittamattomasta kokonaisjäsenmäärästä.

Kullekin valtuuston jäsenelle valitaan henkilökohtainen varajäsen. 
Maakuntavaltuuston jäsenet ja varajäsenet valitaan jäsenkuntien valtuustojen 
toimikautta vastaavaksi ajaksi.

Maakuntavaltuuston jäsenten ja varajäsenten tulee olla jäsenkuntien valtuutettuja, ja 
valtuustossa edustettuina olevien ryhmien ääniosuuksien tulee valittaessa vastata 
jäsenkuntien valtuustoissa edustettuina olevien eri ryhmien kunnallisvaaleissa 
saamaa ääniosuutta maakunnan alueella vaalilaissa säädetyn 
suhteellisuusperiaatteen mukaisesti.

Mikäli valtuuston jäsen tai varajäsen menettää vaalikelpoisuutensa kesken 
toimikauden tai muusta syystä eroaa valtuuston jäsenyydestä kesken toimikauden, 
päättää jäsenen edustama kunta eron myöntämisestä ja uuden jäsenen tai 
varajäsenen valitsemisesta jäljellä olevaksi toimikaudeksi. Kunnan valitseman jäsenen 
tai varajäsenen on mahdollisuuksien mukaan edustettava samaa poliittista ryhmää 
kuin se, jonka tilalle hänet valitaan.

Satakuntaliiton edustajainkokous on päätöksellään 24.9.2021 § 5 valinnut 
maakuntavaltuustoon varajäseneksi Julia Liljegrenin.

Porin kaupunginvaltuusto on päätöksellään 29.8.2022 § 117 myöntänyt Julia 
Liljegrenille eron kaupunginvaltuutetun tehtävästä. Julia Liljegren on 30.8.2022 
pyytänyt eroa maakuntavaltuuston varajäsenen tehtävästä.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Kilkku, vs. kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että kaupunginvaltuusto 
päättää:

myöntää Julia Liljegrenille eron maakuntavaltuuston varajäsenen tehtävästä
valita Julia Liljegrenin tilalle uuden varajäsenen maakuntavaltuustoon.

Pöytäkirja tämän asiakohdan osalta tarkastetaan välittömästi kokouksessa.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus päätti tarkastaa pöytäkirjan tämän asian osalta heti kokouksessa.
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Tiedoksi
Kaupunginvaltuusto
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§ 535
Eroanomus luottamustehtävistä

PRIDno-2022-4854

Valmistelija / lisätiedot:
Johanna Jokelainen
johanna.jokelainen@pori.fi
hallintopäällikkö

Jari Halttunen on jättänyt eroanomuksen henkilökohtaisten syiden takia 
kaupunginvaltuuston varavaltuutetun tehtävästä ja Porin Veden johtokunnan jäsenen 
tehtävästä.

Kuntalain 70 §:n mukaan luottamustoimesta voi erota pätevästä syystä. Eron 
myöntämisestä päättää luottamushenkilön valinnut toimielin. Valtuusto myöntää eron 
valtuutetulle ja varavaltuutetulle.

Vaalilain 93.2 §:n mukaan jos valtuuston toimikauden aikana varavaltuutettujen määrä 
jää vajaaksi, kunnan keskusvaalilautakunnan on valtuuston puheenjohtajan pyynnöstä 
määrättävä uusia varavaltuutettuja kuntalain 17 §:n mukaisesti.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Kilkku, vs. kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää ehdottaa kaupunginvaltuustolle, että kaupunginvaltuusto 
myöntää kuntalain 70 §:n perusteella Jari Halttuselle eron  varavaltuutetun tehtävästä.

Kaupunginhallitus ehdottaa kaupunginvaltuustolle, että kaupunginvaltuuston 
puheenjohtaja pyytää keskusvaalilautakuntaa määräämään uuden varavaltuutetun.

Kaupunginhallitus päättää ehdottaa kaupunginvaltuustolle, että kaupunginvaltuusto:

myöntää Jari Halttuselle eron Porin Veden johtokunnan jäsenen tehtävästä
valitsee Jari Halttusen tilalle Porin Veden johtokuntaan uuden jäsenen.

Pöytäkirja tämän asiakohdan kohdalta tarkastetaan välittömästi kokouksessa.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus päätti tarkastaa pöytäkirjan tämän asian osalta heti kokouksessa.

Tiedoksi
Kaupunginvaltuusto
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§ 536
Lentoliikenne 1.1.2023 eteenpäin

PRIDno-2022-4833

Valmistelija / lisätiedot:
Janne Vartia
janne.vartia@pori.fi
vs. yksikön päällikkö, kasvupalvelut ja kaupunkisuunnitteluyksik

Liitteet
1 Porin kaupunki - Lentoliikenteen kilpailuttaminen (KH 12-09-2022) julkinen

Taustaa

Nykyinen reittilentoliikenne yhteysvälillä Pori-Helsinki on päättymässä 31.12.2022, kun 
1.8.2019 alkanut sopimuskausi on tulossa päätökseen. Kaupunginvaltuusto päätti 
vuonna 2019 hankkia reittilennot Porista Helsinkiin ostoliikenteenä, kun aiemmin 
Poriin lentänyt markkinaehtoinen toimija, NextJet, oli hakeutunut konkurssiin vuonna 
2018. Kilpailutuksen tuloksena sopimuskumppaniksi valittiin unkarilainen lentoyhtiö, 
Budapest Aircraft Service (BASe) Ltd. Nykyinen sopimus kattaa kolme lähtöä Porista ja 
Helsingistä joka arkipäivä, ja operaattorille maksettava sopimuskorvaus 
liikennöinnistä on noin 3,4 miljoonaa euroa vuodessa.

Kaupunginhallitus päätti kokouksessaan 6.6.2022, että lentoliikenteen käynnistämistä 
varten tarvittavan asiantuntijapalvelun toimittajaksi valitaan Spring Advisor Oy. 
Samassa yhteydessä kaupunginhallitus linjasi seuraavaa: ”Porin kaupungin tavoitteena 
on säännöllisen reittilentoliikenteen käynnistyminen välille Pori - Helsinki nykyisen 
ostopalvelusopimuksen päättyessä kuitenkin aikaisemmasta poiketen siten, että 
kustannukset eivät jää yksin Porin kaupungin kannettavaksi. Rahoituksesta jatketaan 
neuvotteluita sekä valtion että alueen yksityisten ja julkisten toimijoiden kanssa.”

 

Suunniteltu lentoliikenne ja sen edellyttämät päätökset

Asian valmistelussa tavoitteena on pidetty, että lentoliikenne yhteysvälillä Pori-Helsinki 
jatkuu saumattomasti tammikuussa 2023. Edelleen tavoitteena on, että sopimuskausi 
olisi mallia 2+1+1 vuotta ja että kustannusten pienentämiseksi edestakaisia vuoroja 
olisi arkipäivää kohden kaksi eli yhteensä 10 viikossa. Sopimukseen voidaan sisällyttää 
optioita useammista edestakaisista vuoroista. Sopimus sisältäisi nykyisen sopimuksen 
mukaiset 1,5 kuukauden kesätauon ja joulutauon. Arvio näin kilpailutettavan 
ostopalvelusopimuksen vuosihinnasta on 2,6 miljoonaa euroa. Tarkempi kuvaus 
kilpailutettavasta liikenteestä on liitteenä olevassa Spring Advisorin aineistossa.

Jotta kilpailutus voidaan järjestää ja lennot voidaan hankkia ostoliikenteenä, tulee 
reitti asettaa julkisen palvelun velvoitteen (JPV) alaiseksi. Liikenne- ja viestintävirasto 
Traficom voi harkintansa mukaan asettaa reitille julkisen palvelun velvoitteen tiettyjen 
kriteerien mukaisesti. Lisäksi Traficom tarvitsee periaatteellisen rahoituspäätöksen 
liikenteen tilaajalta. JPV voidaan myöntää maksimissaan 4 vuodeksi kerrallaan.
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Lähtökohtana on, että Porin kaupunki on ostoliikenteen tilaaja. Tässä roolissa asian 
valmistelijat ovat käyneet neuvotteluja Suomen valtion, Satakunnan kuntien sekä 
Satakunnan kauppakamarin ja muiden yrityselämän edustajien kanssa 
osallistumisesta lentoliikenteen kustannuksiin. Näiden muiden tahojen kanssa Porin 
kaupunki solmii sopimukset tai muut yhteistyöjärjestelyt rahoituksesta.

Traficomin edellyttämän periaatteellisen rahoituspäätöksen tekee Porin kaupungin 
osalta kaupunginvaltuusto, koska kysymys on tarvittavan määrärahan varaamisesta 
vuosien 2023 ja 2024 talousarvioihin. Mahdollinen optiovuosien 2025 ja 2026 
käyttäminen edellyttää kummankin vuoden osalta oman päätöksentekonsa.

Kilpailutus käynnistetään syyskuun aikana heti sen jälkeen, kun Traficomin päätös 
julkisen palvelun velvoitteen asettamisesta on saatu. Kilpailutusaika on kaksi 
kuukautta EU-lentoliikenneasetuksen mukaisesti.

Kilpailutuksen perusteella kaupunginhallitus tekee hankintapäätöksen.

 

Lentoliikenteen vaikutukset sidosryhmiin

Seuraavassa on kuvattu eri osapuolten näkökulmista säännöllisen reittilentoliikenteen 
vaikutusta. Nämä kuvaukset perustuvat kunkin osapuolen omaan näkemykseen. 
Elinkeinoelämän näkemyksen on koonnut Satakunnan Kauppakamari.

 

Finavia, Porin lentoasema

Jos säännöllinen reittiliikenne, valtion ilmailu ja sotilasilmailu lentoasemaverkkoyhtiön 
hallinnoimalla lentoasemalla keskeytyy, liikenne- ja viestintäministeriö voi 
lentoliikenteen jatkumisen selvittämiseksi määrätä lentoasemaverkkoyhtiön 
jatkamaan lentoaseman ylläpitoa enintään 12 kuukauden ajan. Toisin sanoen 
reittiliikenteen keskeytymisestä korkeintaan vuoden ajan Porin lentoasemaa 
ylläpidetään Finavian toimesta. Tämän jälkeen kenttään liittyvän infran 
(navigointilaitteet, kiitotien päällyste) ylläpito vaikeutuisi huomattavasti ja 
kustannukset kentän ylläpidosta voivat siirtyä maa-alueen omistajalle.

Lentoaseman henkilöstöllä on useampia kenttäkohtaisia kelpoisuuksia, jota vaativat 
säännöllisiä koulutuksia/työsuoritteita. Näitä kelpoisuuksia voidaan ylläpitää vain 
lentoasemaympäristössä ja vaativimpien tehtävien osalta kelpoisuuksien 
voimaansaattaminen voi viedä vuosia uudelle henkilöstölle (esim. kunnossapidon 
vuoroesihenkilö). Viivästynyt päätöksenteko lentoliikenteen reittiliikenteen jatkosta 
luo epävarmuutta lentoaseman henkilöstössä, joka voi vaikuttaa kelpuutetun 
henkilöstön hakeutumisen muihin työtehtäviin Porin lentoaseman ulkopuolelle.

Lentoasema työllistää omaa henkilöstöä 13 kpl ja koko lentoasemalla työskentelee 
noin 30 henkilöä (esim. maahuolinta, lennonvarmistus, autonvuokraus). Lomalennot 
ja tilauslennot (ml. ambulanssilennot) jäisivät pois, jos kenttä ei ole auki ja palvelua ei 
pystyttäisi tarjoamaan heille tarpeen mukaan. Lomalentoja on Porissa tänä vuonna 9 
kpl ja ennen koronaa tyypillisesti kentällä oli vuositasolla noin 15 lentoa (kevät ja 
syksy) joka tarkoittaa noin 2500 matkustajaa vuositasolla. Erillisiä business-
tilauslentoja Porin lentoasemalla on lähes viikoittain ja kyse on yleensä hyvin 
aikataulukriittisistä tapaamisista, jolloin tilauslento on monesti ainoa vaihtoehto 
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tapaamisen toteutumiseen. Kiireellisiä ambulanssilentoja Porissa on muutamia 
vuosittain ja lentojen epäsäännöllisistä operointiajoista johtuen kenttä ja sitä kautta 
lennonjohto pitää olla auki näitä lentoja varten.

 

Suomen Ilmailuopisto

Suomen Ilmailuopistolla on vakituisia omia työntekijöitä yli 40, minkä päälle tulevat 
palveluiden tarjoajat. Vuotuinen palkkasumma on noin 3 miljoonaa euroa. 
Kerrannaisvaikutuksineen voidaan arvioida työllisyysvaikutuksen olevan noin 80 
työpaikkaa. SIO:ssa opiskelee suhdanteista riippuen 60-100 opiskelijaa. 
Määräaikaisten opettajien ja maailmalta tulevien koulutusasiakkaiden ansiosta SIO 
hankkii vuosittain yli tuhat hotelliyötä.

Koulutusviennin (koulutus tapahtuu Porissa eli koulutettavat ammattilentäjät tulevat 
Poriin koulutukseen) ansiosta SIO:n hyvä taloudellinen tulos tuottaa myös hieman 
yhteisöverotuottoja. Noin 10 miljoonan euron liikevaihdosta vuotuinen 
asiakaskoulutuksen liikevaihto on noin 2 miljoonaa euroa ja valtionosuus on 7-8 
miljoonaa euroa. Yhteistyö SIO:n ja Winnovan kesken tuottaa synergiaetuja (mm. 
mahdollinen Ilmailupuisto ja sen yhteiset tilat). Sijainti Turvallisuuskeskuksen 
pelastusharjoitusalueen lähellä tarjoaa mahdollisuuksia käyttää SIO:n ravintola- ja 
majoitusmahdollisuuksia.

 

Elinkeinoelämä

Mikäli lentoyhteyttä ei olisi, vaarantuisi elinkeinoelämän toimintakyky oleellisesti. 
Tämä voisi näkyä esimerkiksi investointien vähenemisenä maakunnassamme, 
kansainvälisen omistuksen kiinnostuksen vähenemisenä, pääkonttoritoimintojen 
sijaintien uudelleen harkitsemisina tai heikentää yhtiöiden henkilöstön osallistumista 
sisäiseen työskentelyyn. On myös huomioitavaa, että myös pienet yritykset 
matkustavat ja matkailu- ja tapahtumaliiketoiminnat tarvitsevat lentoliikennettä.

Asiakkaiden ja yhteistyökumppaneiden tapaaminen sekä monikansallisten kokousten 
järjestäminen siirtyisi pois maakunnasta. Ne yhtiöt, joilla on useita kansainvälisiä 
toimipisteitä, voisivat suunnata projektien toteuttamista lokaatioihin, joiden 
saavutettavuus on parempi, mikä ohjaisi myös merkittävästi tulevaisuuden kasvua.

Alueelliset lentoasemat ovat Suomessa keskeinen infra, josta ei voida luopua 
elinkeinoelämän toimintavarmuuden vuoksi, varsinkaan tänä ajanhetkenä, kun 
olemme lähes kynnyksellä ympäristöystävälliseen sähköistyvään lentoliikenteeseen 
sekä uusiin, osin kysyntäohjautuviin palvelumalleihin. Näiden avulla vientirannikon 
liiketoiminta voi edelleen kerryttää tuloa Satakuntaan ja Suomeen.

Satakunnassa henkeä kohti laskettu vienti on lähes kaksinkertainen maan keskiarvoon 
verrattuna ja ohittaa useat kasvumaakunnat. Vuonna 2020 arvo kasvoi edelleen. 
Teollisuudessa tehtiin Satakunnassa v. 2021 yli 17 000 henkilötyövuotta. Satakunnan 
teollisuus maksoi palkkoja maakunnassa v. 2017 836 miljoonaa euroa. 
Henkilöstömäärät ovat kasvussa päätoimialoilla (Lähde: Satakunnan talous toukokuu 
2022 / Saku Vähäsantanen).
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Yhteenveto perusteluista

Säännöllinen lentoliikenne Poriin on hyvin tärkeää alueen elinkeinoelämän kannalta. 
Satakunnassa toimii paljon kansainvälisiä yrityksiä, joille nopea lentoyhteys on yksi 
keskeisistä toimintaedellytyksistä. Lentoyhteys mahdollistaa kansainvälisten 
yritysvieraiden matkojen sujuvuuden Poriin ja takaisin Helsinki-Vantaan kautta. 
Erityisen tärkeitä ovat jatkolentoyhteydet Eurooppaan ja Aasiaan. Myös alueen 
matkailutoiminnalle lentoliikenteellä on merkittävä positiivinen vaikutus.

Reittilennot tukevat myös Porissa toimivan Suomen Ilmailuopiston 
toimintaedellytyksiä, kun lentokentälle on opetuslentojen lisäksi myös kaupallista 
käyttöä. Reittilentoliikenteen loppuessa vaarana on, että Ilmailuopisto joutuu 
siirtymään jollekin muulle kentälle, jossa operoiminen olisi kustannustehokkaampaa.

Sähköinen lentoliikenne on tulossa. On hyvin mahdollista, että Porin lentokentän 
sijainti aivan keskustan kyljessä osoittautuu tulevien vuosien aikana kilpailueduksi. 
Samoin Porin etäisyys potentiaalisilta kohdepaikkakunnilta Suomessa ja Ruotsissa on 
sellainen, että Pori voisi olla ensimmäisten joukossa, kun sähköistä lentoliikennettä 
otetaan käyttöön. Tästäkin syystä reittilentoliikenteen turvaaminen ja siten 
lentokentän toiminnan varmistaminen lähivuosiksi on kaupungin intressissä.

 

Muiden tahojen osallistuminen lentoliikenteen kustannuksiin

Neuvottelut muiden tahojen saamiseksi mukaan lentoliikenteen rahoittamiseen ovat 
edenneet, mutta lopullista neuvottelutulosta ei vielä ole.

Kaupunginhallituksen kokouksessa 12.9.2022 raportoidaan neuvottelujen tilanne ja 
tarvittaessa täydennetään asian esittelyä kaupunginvaltuuston käsittelyä varten.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Kilkku, vs. kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus ehdottaa kaupunginvaltuuston päätettäväksi, että Pori kaupunki:

-          sitoutuu toimimaan Pori-Helsinki-yhteysvälin reittilentoliikenteen tilaajana

-          sitoutuu järjestämään kilpailutuksen EU:n lentoliikenneasetuksen mukaisesti

-          varaa tähän tarkoitukseen 3 miljoonan euron suuruisen määrärahan erikseen 
vuosille 2023 ja 2024.

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan välittömästi kokouksessa.

Äänestykset
JAA käsittelyä jatketaan EI Timo Aron tekemä ja Laura Pullisen kannattama palautus ja 
evästys

Jaa
Tuomas Koivisto
Bia Kaski
Sampsa Kataja
Aila Haikkonen
Arja Laulainen
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Arto Nurmi
Ismo Läntinen
Sinikka Alenius
Ei
Jari Hakala
Timo Aro
Laura Pullinen

Kokouskäsittely
Keskustelun aikana Timo Aro teki Laura Pullisen kannattamana esityksen asian 
palauttamisesta: Esitän asian palauttamista ja tuomista uudelleen päätettäväksi siinä 
vaiheessa, kun on
a) valtion osallistumisesta rahoitukseen konkreettista näyttöä koko sopimuskauden 
ajalta sekä
b) alueen elinkeinoelämä ja julkiset toimijat kantavat yhteisen vastuun lentoliikenteen 
tukemisesta ja osallistuvat taloudellisesti esitettyä enemmän lentoliikenteen 
rahoittamiseen koko sopimuskauden ajan.

Koska oli kannatettu palautusesitys, niin palautuksesta oli äänestettävä. 
Puheenjohtaja antoi seuraavan äänestysesityksen: JAA käsittelyä jatketaan EI Timo 
Aron tekemä ja Laura Pullisen kannattama palautusesitys.

Äänin 8-3 asian käsittelyä päätettiin jatkaa.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus päätti tarkastaa pöytäkirjan tämän asian osalta heti kokouksessa.

_________________________

Merkitään, että Janne Vartia oli kokouksessa läsnä asian esittelyn ajan kello 15.18 - 
16.36.

Merkitään, että Raisa Ranta oli poissa kokouksesta osan aikaa tämän asian 
keskustelun aikana kello 16.08 - 16.28.

Tiedoksi
Kaupunginvaltuusto
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§ 537
Vaikuttamistoimielinten jäsenten nimeäminen kunnissa hyvinvointialueelle

PRIDno-2022-3392

Valmistelija / lisätiedot:
Johanna Jokelainen
johanna.jokelainen@pori.fi
hallintopäällikkö

Liitteet
1 Aluehallitus 6.6.2022 § 152
2 Alkuperäinen, Aluehallitus 6.6.2022 § 152.
Verkkojulkisuus rajoitettu, Julkinen, ei verkkojulkinen, sisältää henkilötietoja (JulkL § 16 
mom. 3)

Aluehallituksen on asetettava nuorten osallistumis- ja vaikuttamismahdollisuuksien 
varmistamiseksi hyvinvointialueen nuorisovaltuusto tai vastaava nuorten 
vaikuttajaryhmä, ikääntyneen väestön osallistumis- ja vaikuttamismahdollisuuksien 
turvaamiseksi hyvinvointialueen vanhusneuvosto sekä vammaisten 
henkilöiden osallistumis- ja vaikuttamismahdollisuuksien 
varmistamiseksi hyvinvointialueen vammaisneuvosto (laki hyvinvointialueesta 
§32). Vaikuttamistoimielinten jäsenet ja henkilökohtaiset varajäsenet 
valitaan hyvinvointialueen kunnissa siten, että kustakin kunnasta valitaan 
yksi varsinainen edustaja ja hänelle henkilökohtainen varajäsen. 
Lisäksi vaikuttamistoimielimiin voidaan valita muita henkilöitä. Aluehallitus 
nimeää vaikuttamistoimielinten puheenjohtajan ja varapuheenjohtajan ja 
huolehtii vaikuttamistoimielinten toimintaedellytyksistä. Vaikuttamistoimielimet 
ovat yksi tapa hyvinvointialueen asukkaille osallistua ja vaikuttaa hyvinvointialueen 
toimintaan. 

Satakunnan hyvinvointialueen aluehallitus on kirjeellään 27.6.2022 pyytänyt 
kuntia 15.9.2022 mennessä ilmoittamaan hyvinvointialueen kirjaamoon nimetyt 
jäsenet, varajäsenet ja heidän yhteystietonsa. Valmisteluorganisaatio kokoaa tiedot 
yhteen ja tuo ne aluehallituksen tiedoksi. Nimeämiseen on varattava riittävästi aikaa, 
koska kaikissa alueen kunnissa ei vielä toimi vastaavia vaikuttamiselimiä ja myös 
kesälomakausi on otettava aikataulussa huomioon. Aluehallituksella on vastaavasti 
aikaa valmistella mahdollisten muiden jäsenten nimeäminen vaikuttamistoimielimiin.

Vaikuttamistoimielimet aloittavat toimintansa 1.1.2023 alkaen kun järjestämisvastuu 
siirtyy ja hyvinvointialueen järjestämisen tulosalueelle on osoitettu 
vaikuttamistoimielinten toiminnan koordinointiin tarvittavat resurssit. 
Vaikuttamistoimielimille järjestetään syksyn 2022 aikana orientaatiotilaisuus 
työskentelyn käynnistymisen tueksi. Lisäksi syksyn aikana vahvistetaan 
vaikuttamistoimielinten toimintasäännöt.

Porin kaupungin nuorisovaltuustolta, vammaisneuvostolta ja vanhusneuvostolta on 
pyydetty esitykset valittavista henkilöistä. 

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Kilkku, vs. kaupunginjohtaja
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Kaupunginhallitus päättää valita

hyvinvointialueen nuorisovaltuustoon tai vastaavaan nuorten vaikuttajaryhmään 
Porin kaupungin varsinaiseksi edustajaksi Matti Sjöholmin ja hänelle 
henkilökohtaiseksi varajäseneksi Robert Poussan
ikääntyneen väestön osallistumis- ja vaikuttamismahdollisuuksien 
turvaamiseksi hyvinvointialueen vanhusneuvostoon varsinaiseksi edustajaksi 
Britta Raitalan ja hänelle henkilökohtaiseksi varajäseneksi Osmo Pullin
vammaisten henkilöiden osallistumis- ja vaikuttamismahdollisuuksien 
varmistamiseksi hyvinvointialueen vammaisneuvostoon 
varsinaiseksi edustajaksi Juha Södergårdin ja hänelle 
henkilökohtaiseksi varajäseneksi Katja Halisen.

Pöytäkirja tämän asiakohdan osalta tarkastetaan välittömästi kokouksessa.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus päätti tarkastaa pöytäkirjan tämän asian osalta heti kokouksessa.

Tiedoksi
Satakunnan hyvinvointialueen kirjaamo/15.9.2022
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Kaupunginhallitus, § 419,13.06.2022
Kaupunginhallitus, § 538, 12.09.2022

§ 538
Porin kaupungin organisaatiomuutos 1.1.2023 alkaen ja siihen liittyvät hallintosäännön 
muutokset

PRIDno-2022-2681

Kaupunginhallitus, 13.06.2022, § 419

Valmistelijat / lisätiedot:
Leena Tuominen
leena.tuominen@pori.fi
kaupunginlakimies

Liitteet
1 LUONNOS, Hallintosääntö, 1.1.2023 alkaen

Kaupunginhallitus asetti 3.12.2021 organisaatiotoimikunnan valmistelemaan Porin 
valtuustosopimuksessa 2021-2025 todetut organisaatiorakennetta ja 
johtamisjärjestelmää koskevat muutokset. Organisaatiotoimikunta on 
kuullut ulkopuolisia asiantuntijoita, valtuustoryhmien puheenjohtajia sekä toimialojen 
ja konsernipalveluiden yksiköiden edustajia muutostarpeista. 
Organisaatiotoimikunnan valmistelussa on otettu huomioon myös hyvinvointialueelle 
1.1.2023 siirtyvät toiminnot.

Organisaatiotoimikunnan käsittelyn perusteella on valmisteltu tarvittavat muutokset 
Porin kaupungin hallintosääntöön. Johtamisjärjestelmän olennaisin muutos on 
mahdollisuus kaupunginhallituksen puheenjohtajan toimimiseen päätoimisena tai osa-
aikaisena luottamushenkilönä. Olennaisimmat muutokset organisaatiorakenteeseen 
ovat sivistystoimialan siirtyminen kahden lautakunnan 
alaisuuteen, sivistyslautakunnan ja vapaa-ajan lautakunnan; erillisen strategia- ja 
hyvinvointiyksikön perustaminen konsernipalveluiden alaisuuteen 
sekä nuorisoyksikön perustaminen sivistystoimialalle. ICT-yksikkö on myös tarkoitus 
siirtää elinvoima- ja ympäristötoimialalta konsernipalveluihin. 

Esitetyn uuden hallintosäännön on tarkoitus tulla voimaan 1.1.2023. Hallituksen 
puheenjohtajan asemaa koskeva määräys tulisi kuitenkin voimaan 1.6.2025. 

Tämän esittelyn liittenä on hallintosääntöluonnos, johon esitetyt muutokset on 
merkitty punaisella.

Ehdotus
Esittelijä: Aino-Maija Luukkonen porluukkai

Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että kaupunginvaltuusto 
hyväksyy esityksen mukaisen hallintosäännön 1.1.2023 alkaen kuitenkin siten, että 
hallintosäännön 1 luvun 2 §:n kohta kaupunginhallituksen puheenjohtajan 
mahdollisesta päätoimisuudesta / osa-aikaisuudesta tulee voimaan 1.6.2025.
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Kaupunginhallitus edellyttää, että edellä mainitun kaupunginhallituksen 
puheenjohtajaa koskevan 2 §:n vaatimat määräykset  hallintosäännön 18 lukuun 
valmistellaan vuoden 2023 loppuun mennessä.

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan välittömästi kokouksessa.

Päätös
Kaupunginhallitus palautti asian yksimielisesti.

Kaupunginhallitus, 12.09.2022, § 538

Valmistelija / lisätiedot:
Leena Tuominen
leena.tuominen@pori.fi
kaupunginlakimies

Liitteet
1 LUONNOS 5.9.2022, Hallintosääntö voimaan 1.1.2023.doc

Kaupunginhallitus asetti 3.12.2021 organisaatiotoimikunnan valmistelemaan Porin 
valtuustosopimuksessa 2021-2025 todetut organisaatiorakennetta ja 
johtamisjärjestelmää koskevat muutokset. Organisaatiotoimikunta on kuullut 
ulkopuolisia asiantuntijoita, valtuustoryhmien puheenjohtajia sekä toimialojen ja 
konsernipalveluiden yksiköiden edustajia muutostarpeista. Organisaatiotoimikunnan 
valmistelussa on otettu huomioon myös hyvinvointialueelle 1.1.2023 siirtyvät 
toiminnot.

Organisaatiotoimikunnan käsittelyn perusteella on valmisteltu tarvittavat muutokset 
Porin kaupungin hallintosääntöön. Johtamisjärjestelmän olennaisin muutos on 
mahdollisuus kaupunginhallituksen puheenjohtajan toimimiseen päätoimisena tai osa-
aikaisena luottamushenkilönä. Olennaisimmat muutokset organisaatiorakenteeseen 
ovat sivistystoimialan siirtyminen kahden lautakunnan alaisuuteen, 
sivistyslautakunnan ja vapaa-ajan lautakunnan; erillisen strategia- ja 
hyvinvointiyksikön perustaminen konsernipalveluiden alaisuuteen sekä 
nuorisoyksikön perustaminen sivistystoimialalle. ICT-yksikkö on myös tarkoitus siirtää 
elinvoima- ja ympäristötoimialalta konsernipalveluihin.

Nykyinen sivistyslautakunta lakkautetaan 1.1.2023 alkaen ja lautakunnan toiminta 
jakautuu kahden uuden lautakunnan, sivistyslautakunnan ja vapaa-ajan lautakunnan 
alaiseksi toiminnaksi.

Esitetyn uuden hallintosäännön on tarkoitus tulla voimaan 1.1.2023. Hallituksen 
puheenjohtajan asemaa koskeva määräys tulisi kuitenkin voimaan 1.6.2025.

Tämän esittelyn liitteenä on hallintosääntöluonnos, johon esitetyt muutokset on 
merkitty punaisella.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Kilkku, vs. kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että kaupunginvaltuusto 
hyväksyy esityksen mukaisen hallintosäännön 1.1.2023 alkaen kuitenkin siten, että 
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hallintosäännön 1 luvun 2 §:n kohta kaupunginhallituksen puheenjohtajan 
mahdollisesta päätoimisuudesta / osa-aikaisuudesta tulee voimaan 1.6.2025.

Kaupunginhallitus edellyttää, että edellä mainitun kaupunginhallituksen 
puheenjohtajaa koskevan 2 §:n vaatimat määräykset hallintosäännön 18 lukuun 
valmistellaan vuoden 2023 loppuun mennessä.

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan välittömästi kokouksessa.

Päätös
Kaupunginhallitus päätti yksimielisesti muuttaa ehdotetun hallintosäännön § 162 
Kokouspalkkiot, kuudennen momentin, vaikuttamistoimielimien edustajien palkkioksi 
75 % kyseisen toimielimen kokouspalkkiosta

Päätösehdotus hyväksyttiin muilta osin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus päätti tarkastaa pöytäkirjan tämän asian osalta heti kokouksessa.

Tiedoksi
Kaupunginvaltuusto
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§ 539
Porin kaupungin henkilöstöohjelma vuoteen 2030

PRIDno-2022-2663

Valmistelija / lisätiedot:
Timo Jauhiainen
timo.jauhiainen@pori.fi
Henkilöstöjohtaja

Liitteet
1 Porin kaupungin henkilostöohjelma vuoteen 2030

Henkilöstöohjelma on osa Porin strategiakokonaisuutta. Henkilöstöohjelman 
tarkoituksena on tukea ja täydentää kaupunkistrategiaa. Se on strategisen 
henkilöstöjohtamisen väline, jonka avulla viestitään henkilöstölle ja kaupungin 
asukkaille henkilöstöasioiden hoidon yhtenäisistä periaatteista. Henkilöstöohjelma on 
pitkän tähtäyksen näkemys ja suunnitelma, kuinka kaupunki aikoo huolehtia siitä, että 
palveluja toteuttaa juuri oikeanlainen joukko ihmisiä. Ohjelmassa määritellään 
henkilöstövoimavaroja koskevat määrälliset ja rakenteelliset sekä osaamiseen ja 
hyvinvointiin liittyvät tavoitteet. Henkilöstöohjelman hyväksyy kaupunginvaltuusto 
kahdeksi valtuustokaudeksi. Ohjelma päivitetään joka valtuustokauden alkaessa.

Henkilöstöohjelma yleiset tavoitteet:

toteuttaa kaupungin strategisia tavoitteita henkilöstöpolitiikan keinoin
ennakoida odotettavissa olevat lainsäädännön, toimintaympäristön ja työelämän 
muutokset
tukea työn tuloksellisuuden ja tuottavuuden kehittymistä
edistää henkilöstön ammatillisen osaamisen säilymistä ja kehittymistä
edistää johtamisosaamisen säilymistä ja kehittymistä
edistää henkilöstön työhyvinvointia ja työkykyisyyden säilymistä
toimia pohjana ja perusteluina esihenkilötyössä tehdyille ratkaisuille

Porin kaupungin henkilöstöohjelman painopisteet ovat henkilöstövoimavarojen 
johtaminen ja työnantajakuva, henkilöstön osaamisen johtaminen sekä 
työhyvinvoinnin johtaminen. Ohjelman sisällölliset tavoitteet toimenpiteet ja mittarit 
esitetään painopistealueittain. Painopistealueet ja niihin sisältyvät tavoitteet 
perustuvat toiminnallisiin tarpeisiin ja henkilöstön työhyvinvoinnin sekä 
työkykyisyyden edistämiseen. Tavoitteiden toteutumista arvioidaan vuosittain ja 
toteutuminen esitetään henkilöstöraportissa.

Henkilöstöohjelma perustuu vuonna 2018 hyväksyttyyn Porin kaupungin 
-asiakirjaan. Vuonna 2021 alkaneen valtuustokauden henkilöstöohjelma vuoteen 2025 

myötä henkilöstöohjelmaa on kuitenkin päivitetty. Henkilöstöohjelmaan on tuotu 
esimerkiksi tiedolla johtamisen ja työnantajamielikuvan näkökulmia. Samoin 
toimenpiteet ja mittarit on tarkasteltu uudelleen (taulukko). Lisäksi päivityksessä on 
huomioitu Porin kaupungin strategia 2030. Strategian tavoin myös henkilöstöohjelma 
on laadittu vuoteen 2030 saakka.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Kilkku, vs. kaupunginjohtaja
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Kaupunginhallitus päättää ehdottaa kaupunginvaltuustolle, että kaupunginvaltuusto 
hyväksyy Porin kaupungin henkilöstöohjelman vuoteen 2030.

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan välittömästi kokouksessa.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus päätti tarkastaa pöytäkirjan tämän asian osalta heti kokouksessa.

Tiedoksi
Kaupunginvaltuusto
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§ 540
Tytäryhtiöiden puolivuotisraportti 2022

PRIDno-2022-4874

Valmistelija / lisätiedot:
Jenni Jakovaara
jenni.jakovaara@pori.fi

Liitteet
1 Strategisten yhtiöiden raportit 30.6.2022
2 Raportti_Q2_Porin Satama_2022
3 Pori Energia olennaiset tapahtumat 2022 06
4 Osavuosiraportti Prizztech Oy 30.6.2022
5 Omistajaohjauksen lausunto 30.6.2022
6 Porin kaupunkikonserni_Puolivuotisraportti_Tytäryhteisöjen keskeiset tunnusluvut 
30.6.2022

Kaupunkikonserniin kuuluvat strategiset tytäryhtiöt Länsirannikon Koulutus Oy, Pori 
Energia Oy, Porin Linjat Oy, Porin Satama Oy, Porin Toimitilat Oy, Porin YH-Asunnot 
Oy, Prizztech Oy ja Satakunnan ammattikorkeakoulu Oy ovat konserniohjeen 
mukaisesti raportoineet toiminnastaan ajanjaksolta 1.1.-30.6.2022 sähköisillä Eemeli-
lomakkeilla. Liitteenä on Eemeli-raporttien lisäksi niiden strategisten yhtiöiden 
täydentävät raportit, jotka ovat sellaisen antaneet. 

Kaupunginvaltuuston asettamia tavoitteita yhtiöt ovat arvioineet kolmiportaisen 
asteikon mukaisesti: ei toteudu – toteutuu tilikauden aikana – toteutunut. Lisäksi 
yhtiöt ovat raportoineet keskeiset talouden tunnusluvut kesäkuun lopun tilanteesta.

Kaupungin strategisten yhtiöiden tilanne näyttää hyvälle. Usean yhtiön liikevaihto on 
ennusteiden mukaan kasvussa ja yhtiöt ennustavat tilikaudelta 2022 joko positiivisia 
tai nollatuloksia. Poikkeuksen tekevät koulutusyhtiöt, joista Länsirannikon koulutus 
ennustaa tilikauden tulokseksi -743 tuhatta euroa ja Satakunnan ammattikorkeakoulu, 
joka ennustaa liikevoitoksi -390 tuhatta euroa. Pori Energia ennustaa tilikauden 
tulokseksi 16,6 miljoonaa euroa. Myös Porin Satama ennustaa tilikaudelta 0,1 
miljoonan euron positiivista tulosta.

Tavoitteiden toteutumisen osalta näyttää melko hyvälle. Porin Toimitilat, Prizztech ja 
Satakunnan ammattikorkeakoulu ennustavat pääsevänsä kaikkiin tavoitteisiin. Eniten 
haasteita tavoitteiden toteutumisen kanssa on Länsirannikon koulutuksella ja Porin 
Linjoilla. Tämänhetkisessä epävarmassa maailmantilanteessa sekä yhtiöiden tuloksiin 
että tavoitteiden toteutumiseen liittyy kuitenkin vielä paljon epävarmuutta.

Strategisten yhtiöiden lisäksi myös muut kaupunkikonserniin kuuluvat tytäryhtiöt ovat 
raportoineet konserniohjeen mukaisesti 30.6.2022 tilanteesta. Liitteenä on 
omistajaohjauksen lausunto yhtiöiden taloudellisesta tilanteesta sekä 
tunnuslukutaulukko.

Ehdotus
Esittelijä: Tuomas Hatanpää, talous- ja hallintojohtaja
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Kaupunginhallitus päättää merkitä yhtiöiden raportit tiedoksi sekä antaa mahdolliset 
evästykset raporttien johdosta.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

_____________________

Asian käsittelyn aikana esteelliset poistuivat seuraavasti:

Länsirannikon Koulutus Oy: Länsirannikon koulutus Oy: Arto Nurmi (palvelussuhdejäävi, 
Länsirannikon Koulutus Oy)

Porin Satama Oy: Arto Nurmi (yhteisöjäävi, Porin Satama Oy hallituksen puheenjohtaja 
28.4.2022 asti)

As. Oy Porin Kiertokatu 16-18: Raisa Ranta (intressijäävi)

Suisto Kiinteistöt Oy: Lauri Kilkku (yhteisöjäävi,Suisto Kiinteistöt Oy:n hallituksen 
puheenjohtaja).

Kiinteistö Oy Luotsinmäen Puhdistamo: Lauri Kilkku (yhteisöjäävi, Kiinteistö Oy 
Luotsinmäen Puhdistamo, toimitusjohtajan läheinen)

Kiint Oy Porin Jäähalli: Lauri Kilkku (yhteisöjäävi, Kiinteistö Oy Porin Jäähalli, hallituksen 
puheenjohtaja)

Yyterin Meriravintola Oy: Lauri Kilkku (yhteisöjäävi, Yyteri Meriravintola Oy, hallituksen 
puheenjohtaja)

Länsi-Suomen Pelastusharjoitusaluesäätiö: Mari Kaunistola (yhteisöjäävi, Länsi-Suomen 
Pelastusharjoitusaluesäätiö, hallituksen puheenjohtaja)

Pori Energia Oy: Jari Hakala, (yhteisöjäävi, Pori Energia Oy, hallituksen jäsenen läheinen)

Porin Linja-autoasemakiinteistö Oy: Laura Pullinen, (yhteisöjäävi, hallituksen jäsen 
lähisukulainen)

Merkitään, että Sinikka Alenius toimi toisena pöytäkirjan tarkastajana tässä asiassa.

Merkitään, että tämän asian käsittelyn jälkeen käsiteltiin asia § 542.

 

Esteellisyys
Arto Nurmi, Mari Kaunistola, Raisa Ranta, Laura Pullinen, Jari Hakala, Lauri Kilkku

Tiedoksi
Omistajaohjaus- ja rahoitusyksikkö
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§ 541
Paloesimiesten ja palomiesten virkojen perustaminen

PRIDno-2022-4840

Valmistelija / lisätiedot:
Pekka Tähtinen
pekka.tahtinen@satapelastus.fi
pelastusjohtaja

Satakunnan pelastuslaitoksen johtokunta, joka toimii alueen pelastustoimen 
monijäsenisenä toimielimenä käsitteli asiaa kokouksissaan 30.11.2021 § 44, 8.3.2022 § 
6, 29.3.2022 § 12 ja 14.6.2022 § 19.

Lounais-Suomen aluehallintovirasto on 18.11.2021 antanut päätöksen, jonka 
perusteella Satakunnan alueen pelastustoimi velvoitetaan 
korjaamaan toimintavalmiudessa havaittu huomattava epäkohta. Toimintavalmiuden 
suunnitteluohjeen mukaisesti kiireellisiin pelastustoimen tehtäviin tulisi hälyttää 
pelastusryhmä, mutta Satakunnassa näin ei ole toimittu. Kankaanpään, Huittisten, 
Meri-Porin, Ulvilan ja Harjavallan paloasemien kohdalla yhden pelastusyksikön 
tehtävään on hälytetty vain asemalla valmiudessa oleva henkilöstö ja tarvittaessa 
tehtävään on täydennetty toinen pelastusyksikkö, jolloin muodostelma on täydentynyt 
pelastusryhmäksi. Tämä ei aluehallintoviraston mukaan ole ollut riittävää.

Johtokunta on päättänyt, että pelastuslaitoksen johto velvoitetaan ryhtymään 
johtokunnan tekemän palvelutasoesityksen mukaisiin toimenpiteisiin 
aluehallintoviraston päätöksessä havaittujen puutteiden korjaamiseksi. Lisäksi 
johtokunta valtuuttaa pelastusjohtajan antamaan aluehallintovirastolle selvityksen 
niistä toimista, joihin alueen pelastustoimi on ryhtynyt saattaakseen palvelutasossa 
havaitut epäkohdat vähintään aluehallintoviraston päätöksen edellyttämälle tasolle.

Henkilöstöresurssin lisäys on yhteensä 24 paloesimiehen virkaa sekä 10 palomiehen 
virkaa. Näiden kustannukset kokonaisuudessaan ovat 2,2M€. Satakunnan 
pelastuslaitoksella on tällä hetkellä avoinna neljä (4) palomiehen virkaa, joiden 
täyttölupaprosessit voidaan käynnistää. Henkilöstöjohtaja on päätöksellään PRIDno-
2022-4744 (Virkojen nimikkeiden muutos) muuttanut  Satakunnan pelastuslaitoksen 
avoimia virkoja paloesimiehen sekä palomiehen nimikkeiksi: viisi (5) paloesimiehen 
virkaa sekä yksi (1) palomiehen virka. Näiden muutettujen virkanimikkeiden osalta 
täyttölupaprosessit voidaan käynnistää. Edellä mainittujen virkojen lisäksi tulisi 
Satakunnan pelastuslaitokselle perustaa 19 paloesimiehen virkaa ja viisi (5) 
palomiehen virkaa, jotta henkilöstöresurssin lisäys täyttyisi.

Paloesimiesten ja palomiesten kelpoisuusvaatimuksena on valtioneuvoston asetuksen 
407/2011 § 6:n mukainen kelpoisuus. Lisäksi edellytetään BC -luokan ajokortti/ajo-
oikeus, sekä palomieheltä vaadittavaa hyväksyttyä savusukelluskelpoisuutta.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Kilkku, vs. kaupunginjohtaja
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Kaupunginhallitus päättää esittää kaupunginvaltuustolle, että kaupunginvaltuusto 
päättää perustaa Satakunnan pelastuslaitokselle 1.10.2022 alkaen 19 paloesimiehen 
virkaa ja 5 palomiehen virkaa.

Pöytäkirja tämän asian osalta tarkastetaan välittömästi kokouksessa.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus päätti tarkastaa pöytäkirjan tämän asian osalta heti kokouksessa.

______________________

Merkitään, että tämän asiakohdan ajaksi kokouksesta poistuivat esteellisinä:

Sinikka Alenius (yhteisöjäävi, Satakunnan hyvinvointialue, aluehallituksen jäsen) 

Aila Haikkonen (yhteisöjäävi, Satakunnan hyvinvointialue, aluehallituksen jäsen)

Mari Kaunistola (yhteisöjäävi, Satakunnan hyvinvointialue, aluehallituksen jäsen)

Merkitään, että Johanna Rantanen (Sinikka Aleniuksen varajäsen) poistui tämän asian 
käsittelyn jälkeen kello 15.05.

Merkitään, että Juha Kantola (Aila Haikkosen varajäsen) poistui tämän asian käsittelyn 
jälkeen kello 15.05.

Merkitään, että tämän asian käsittelyn jälkeen käsiteltiin asia § 527.

Esteellisyys
Sinikka Alenius, Aila Haikkonen, Mari Kaunistola

Tiedoksi
Kaupunginvaltuusto, Satakunnan pelastuslaitos
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§ 542
Lausuntopyyntö, luonnoksesta hallituksen esitykseksi eduskunnalle laeiksi kuntalain 90 §:n 
ja hyvinvointialueesta annetun lain 95 §:n muuttamisesta

PRIDno-2022-4443

Valmistelija / lisätiedot:
Johanna Jokelainen
johanna.jokelainen@pori.fi
hallintopäällikkö

Liitteet
1 Lausuntopyyntö - Lausuntopalvelu
2 HE-luonnos kuntalain ja hyvinvointialuelain muuttamisesta
3 Lausunto, talous- ja hallintoyksikkö

Valtiovarainministeriö pyytää lausuntoa luonnoksesta hallituksen esitykseksi kuntalain 
90 §:n ja hyvinvointialueesta annetun lain 95 §:n muuttamisesta.

Esityksen mukaan kunnan ja hyvinvointialueen olisi otettava hallintosääntöön 
tarpeelliset määräykset hallinnon ja toiminnan järjestämisestä, päätöksenteko- ja 
hallintomenettelystä ja valtuuston toiminnasta poikkeusoloissa ja häiriötilanteissa. 
Ehdotettuja säännöksiä sovellettaisiin myös kuntayhtymiin ja hyvinvointiyhtymiin.

Tausta

Covid-19-pandemian aikana saadut kokemukset ja keväällä 2022 yhteiskunnassa 
tapahtuneet turvallisuusympäristön muutokset ovat osoittaneet tarpeen lisätä 
kuntalakiin ja hyvinvointialueesta annettuun lakiin säännökset, jotka velvoittaisivat 
kuntia ja hyvinvointialueita varautumaan mahdollisiin poikkeusoloihin ja 
häiriötilanteisiin hallintosääntöön otettavilla määräyksillä.  
 
Hallintosäännön muuttaminen poikkeusolojen tai häiriötilanteiden aikana voi 
olosuhteista riippuen olla haastavaa. Siksi kuntien ja hyvinvointialueiden olisi 
perusteltua pyrkiä jo ennakolta varmistamaan, että hallintosääntö sisältäisi 
tarpeelliset määräykset myös häiriötilanteiden ja poikkeusolojen varalle.

Tavoitteet

Esitetyillä muutoksilla pyritään varmistamaan, että kunnissa ja hyvinvointialueilla 
valmisteltaisiin tarpeelliset hallintosäännön määräykset, jotka turvaisivat 
päätöksenteon ja hallinnon jatkuvuutta häiriötilanteiden ja poikkeusolojen aikana. 
Sääntelyn tavoitteena on pyrkiä parantamaan kuntien ja hyvinvointialueiden 
päätöksenteon ja hallinnon toimintaedellytyksiä myös poikkeuksellisissa tilanteissa.

Talous- ja hallintoyksikkö on valmistellut asiassa lausunnon.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Kilkku, vs. kaupunginjohtaja
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Kaupunginhallitus päättää antaa luonnoksesta hallituksen esitykseksi kuntalain 90 §:n 
ja hyvinvointialueesta annetun lain 95 §:n muuttamisesta talous- ja 
hallintoyksikön valmistelun mukaisen lausunnon.

Pöytäkirja tämän asiakohdan osalta tarkastetaan välittömästi kokouksessa.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus päätti tarkastaa pöytäkirjan tämän asian osalta heti kokouksessa.

Tiedoksi
Lausuntopalvelu.fi/ 26.9.2022
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Elinvoima- ja ympäristölautakunta, § 100,24.05.2022
Kaupunginhallitus, § 543, 12.09.2022

§ 543
Posiva Oy:n käyttölupahakemus käytetyn ydinpolttoaineen kapselointi- ja 
loppusijoituslaitokselle

PRIDno-2022-730

Elinvoima- ja ympäristölautakunta, 24.05.2022, § 100

Valmistelijat / lisätiedot:
Iiris Lehti
iiris.lehti@pori.fi

Kaupunginhallitus pyytää elinvoima- ja ympäristölautakunnalta lausuntoa Posiva Oy:n 
käyttölupahakemuksesta käytetyn ydinpolttoaineen kapselointi- ja 
loppusijoituslaitokselle.

Posiva Oy on toimittanut 30.12.2021 valtioneuvostolle käyttölupahakemuksen 
käytetyn ydinpolttoaineen kapselointi- ja loppusijoituslaitokselle. 
Ydinlaitoskokonaisuus sijaitsee Eurajoen Olkiluodossa.

Käyttölupaa haetaan vuoden 2024 maaliskuusta vuoden 2070 loppuun saakka. 
Ajanjaksolla loppusijoitettaisiin valtaosa Teollisuuden Voima Oyj:n (TVO) Olkiluodon ja 
Fortum Power and Heat Oy:n (Fortum) Loviisan ydinvoimalaitosten käytetystä 
ydinpolttoaineesta. Kapselointi- ja loppusijoituslaitosta on suunniteltu käytettävän 
noin 2120-luvulle saakka, kunnes kaikki omistajien ydinlaitosten ennakoitu käytetty 
ydinpolttoaine on loppusijoitettu.

Työ- ja elinkeinoministeriö käsittelee käyttölupahakemuksen ydinenergialain (990
/1987) mukaisesti. Käyttöluvan myöntämisestä päättää myöhemmin valtioneuvosto.

Posiva Oy:n käyttölupahakemus löytyy työ- ja elinkeinoministeriön hanketta 
koskevalta verkkosivustolta osoitteesta https://tem.fi/posivan-kayttolupa.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Kilkku, vs. kaupunginjohtaja

Elinvoima- ja ympäristötoimiala päättää antaa kaupunginhallitukselle seuraavan 
lausunnon:

Terveydensuojelun näkökulmasta toimintaa tulee harjoittaa siten, etteivät toiminnan 
liikenne-, melu-, päästöt ilmaan, maaperään tai vesiin aiheuta terveydensuojelulain 
tarkoittamaa haittaa terveydelle tai pohjaveden laadulle. Toimialalla ei ole muuta 
lausuttavaa.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus, 12.09.2022, § 543
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Valmistelija / lisätiedot:
Leena Tuominen
leena.tuominen@pori.fi
kaupunginlakimies

Liitteet
1 Salassa pidettävä, Lausuntopyyntö 15.9.2022 mennessä, TEM
Salassa pidettävä, Julkisuuslaki (621/1999) § 24 mom. 1. kohta 17
2 Käyttölupahakemus

Posiva Oy on toimittanut 30.12.2021 valtioneuvostolle käyttölupahakemuksen 
käytetyn ydinpolttoaineen kapselointi- ja loppusijoituslaitokselle. 
Ydinlaitoskokonaisuus sijaitsee Eurajoen Olkiluodossa.
 
Käyttölupaa haetaan vuoden 2024 maaliskuusta vuoden 2070 loppuun saakka. 
Ajanjaksolla loppusijoitettaisiin valtaosa Teollisuuden Voima Oyj:n (TVO) Olkiluodon ja 
Fortum Power and Heat Oy:n (Fortum) Loviisan ydinvoimalaitosten käytetystä 
ydinpolttoaineesta. Kapselointi- ja loppusijoituslaitosta on suunniteltu käytettävän 
noin 2120-luvulle saakka, kunnes kaikki omistajien ydinlaitosten ennakoitu käytetty 
ydinpolttoaine on loppusijoitettu.
 
Työ- ja elinkeinoministeriö käsittelee käyttölupahakemuksen ydinenergialain (990
/1987) mukaisesti. Käyttöluvan myöntämisestä päättää myöhemmin valtioneuvosto.

Posiva Oy:n käyttölupahakemus on liitteenä ja löytyy myös työ- ja elinkeinoministeriön 
hanketta koskevalta verkkosivustolta osoitteesta https://tem.fi/posivan-kayttolupa.

Lausuntoja ja mielipiteitä käyttölupahakemuksesta voi esittää 8.2.–15.9.2022 välisenä 
aikana.

Elinvoima- ja ympäristölupalautakunta on antanut päätöksellään 24.5.2022 § 100 
asiasta lausunnon. Lausunto on luettavissa historiatiedoista.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Kilkku, vs. kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää antaa asiassa elinvoima- ja ympäristölautakunnan laatiman 
lausunnon.

Pöytäkirja tämän asiakohdan osalta tarkastetaan heti kokouksessa.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus päätti tarkastaa pöytäkirjan tämän asian osalta heti kokouksessa.

Tiedoksi
Lausuntopalvelu.fi/15.9.2022
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Elinvoima- ja ympäristölautakunta, § 37,03.03.2021
Elinvoima- ja ympäristölautakunta, § 179,15.09.2021
Kaupunginhallitus, § 679,04.10.2021
Kaupunginhallitus, § 544, 12.09.2022

§ 544
Turun hallinto-oikeuden lausuntopyyntö, valitus lakimiehen työsuhteeseen ottamista 
koskevasta päätöksestä

PRIDno-2021-394

Elinvoima- ja ympäristölautakunta, 03.03.2021, § 37

Valmistelijat / lisätiedot:
Heidi Suominen
heidi.suominen@pori.fi

Liitteet
1 Oikaisuvaatimus peitetty

Elinvoima- ja ympäristötoimialan lakimiehen työsuhde on uusi toimi. 
Hakuilmoituksessa oli todettu kelpoisuusvaatimuksena ylempi oikeustieteellinen
korkeakoulututkinto sekä kunnallishallinnon tuntemus.

Tehtävään haki annettuun määräaikaan mennessä neljä henkilöä. Kaikki hakijat 
täyttivät kelpoisuusvaatimukseen sisältyvän koulutusvaatimuksen. 
Hakijoista haastatteluun kutsuttiin kaksi. Perusteluna rajaukselle oli se, että 
haastatteluun kutsuttujen tuntemukseen kunnallishallinnosta sisältyi työkokemusta 
kunnallishallinnosta. Toisella kuntayhtymästä ja toisella kaupungilta.

Porin kaupungin puolesta hakijoita haastattelivat toimialajohtaja Lauri Kilkku ja 
kaupunginlakimies Leena Tuominen. Kilkku on valittavan lakimiehen 
esimies Tuominen kaupungin sisäisen lakimiesverkoston vetäjä. Haastattelut 
toteutettiin Teams-videoyhteydellä.

Haastateltujen hakijoiden työkokemusta vertailtaessa [peitetty] on ajallisesti pidempi 
työkokemus ylipäätään ja myös sairaanhoitopiirin kuntayhtymästä. [peitetty] 
työkokemus kaupungin ma. kiinteistölakimiehen tehtävästä on kuitenkin 
relevantimpaa kuin sairaanhoitopiirin lakimiehen tehtävästä syntynyt.

Haastattelussa [peitetty] osoitti parempaa valmiutta tarttua elinvoima- ja 
ympäristötoimialan lakimiehen laajaan tehtäväkenttään. Erityisesti [peitetty] osoitti 
olevansa
valmis ottamaan vastuulleen vaalien järjestämisen Porissa ja osallistumaan 
kaupunginlakimiehen johtaman sisäisen lakimiesverkoston toimintaan.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Kilkku, vs. kaupunginjohtaja

Elinvoima- ja ympäristölautakunta päättä hylätä oikaisuvaatimuksen. 
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Elinvoima- ja ympäristötoimialan toimintasäännön 21 § mukaan toimialajohtaja 
päättää työsuhteeseen ottamisesta, joten toimialajohtaja on toimivaltansa puitteissa 
ollut oikeutettu tekemään yksityisoikeudellisen sopimuksen.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.
 

Muutoksenhaku korjattu kirjoitusvirheenä 17.3.2021. Oikea muutoksenhaku 
on Kunnallisvalitusosoitus, oikaisuvaatimuksen johdosta annettu päätös (kuntalaki 
135 §).

Elinvoima- ja ympäristölautakunta, 15.09.2021, § 179

Valmistelijat / lisätiedot:
Sini Setälä
sini.setala@pori.fi
palvelussuhdepäällikkö

Porin kaupungin elinvoima- ja ympäristötoimialan lakimiehen työsuhteeseen on 
valittu 1.3.2021 alkaen [peitetty]. [peitetty] on valituksellaan Turun hallinto-oikeudelle 
vaatinut muutoksenhaunalaisen päätöksen kumoamista ja asian palauttamista 
uudelleen valmisteluun. Turun hallinto-oikeus on pyytänyt Porin kaupunginhallitusta 
hankkimaan Porin elinvoima- ja ympäristölautakunnan lausunnon ja antamaan oman 
selityksensä asiassa. 

Porin elinvoima- ja ympäristölautakunta toteaa, että hallintolainkäytön järjestyksessä 
voidaan käsitellä vain julkisoikeudelliseen oikeussuhteeseen liittyvä asia. Elinvoima- ja 
ympäristötoimialan lakimiehen toimen täyttämisessä on ollut kysymys 
yksityisoikeudellisesta, työsopimuslain soveltamisalaan kuuluvan toimen 
täyttämisestä. Tällaisen toimen täyttämistä koskevaa riitaa ei siten voida ratkaista 
hallintolainkäytön järjestyksessä ja hallinto-oikeuden tulee jättää asia tutkimatta. 
Korkeimman hallinto-oikeuden ratkaisukäytännön mukaan hallinto-oikeus ei voi 
tutkia, onko kaupungin työsuhteisen toimen täyttämisessä syyllistytty esimerkiksi 
ikäsyrjintään tai sukupuolen perusteella tapahtuvaan syrjintään (KHO 2003:17).

Päätöksen lakimiehen työsuhteeseen ottamisesta on tehnyt elinvoima- ja 
ympäristötoimialan toimialajohtaja Lauri Kilkku. Elinvoima- ja ympäristötoimialan 
toimintasäännön 21 §:n mukaan työsuhteeseen ottamisesta päättää toimialajohtaja. 
Elinvoima- ja ympäristötoimialan toimialajohtajan tekemä päätös ei ole syntynyt 
virheellisessä järjestyksessä eikä päätöksen tehnyt viranhaltija ole ylittänyt 
toimivaltaansa. 

Puolestaan kysymys siitä, onko työsopimussuhteisen toimen täyttämisen yhteydessä 
noudatettu säädettyjä tai kaupungin päättämiä kelpoisuusehtoja, olisi mahdollista 
ratkaista hallintolainkäytön järjestyksessä. Elinvoima- ja ympäristötoimialan 
lakimiehen työsuhde on uusi toimi. Hakuilmoituksessa on todettu 
kelpoisuusvaatimuksena po. toimeen olevan ylempi oikeustieteellinen 
korkeakoulututkinto. Lisäksi tehtävään valittavalta on edellytetty kunnallishallinnon 
tuntemusta. Kaikki hakijat ovat täyttäneet kelpoisuusehtona olleen 
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koulutusvaatimuksen. Porin kaupunki ei ole rikkonut päätettyjä kelpoisuusehtoja 
täyttäessään lakimiehen tointa, sillä haastatteluun on kutsuttu ja lopulta toimeen on 
valittu edellä mainitut kelpoisuusehdot täyttänyt henkilö. Salmen valituksessa esitetty 
väite, että toimeen valitulla ei ole ansiovertailun mukaan valmistumisen jälkeistä 
kokemusta lainkaan, ei ole sellainen muoto- tai menettelyvirhe, jonka tutkiminen 
kuuluisi hallinto-oikeuden toimivaltaan. 

Asiassa on kysymys yksityisoikeudellisesta työsopimuslain mukaisen toimen 
täyttämisestä. Sukupuolen tai iän perusteella tapahtuvaa syrjintää tointa täyttäessä 
koskevat riidat tulee ratkaista yksityisoikeudellisen lainkäytön järjestyksessä. 
Valituksen perusteella epäselväksi on jäänyt, miltä osin asiassa on valittajan mielestä 
rikottu kuntalakia. Päätöstä ei rasita sellainen muoto- tai menettelyvirhe, joka olisi 
mahdollista ratkaista hallinto-oikeudessa. Päätökseen liitetyssä valitusosoituksessa ei 
tosin ole mainittu erikseen, että hallinto-oikeus ei ota tutkittavakseen valitusta, jossa 
vedotaan päätöksen työsopimuslain vastaisuuteen.

Joka tapauksessa valintamenettely on suoritettu kaupungin vakiintuneen käytännön 
mukaisesti. Ansiovertailuun perustuva valintapäätös on tehty hakemusasiakirjoista 
ilmenevän koulutuksen ja kokemuksen sekä suorittujen haastattelujen perusteella. 
Työkokemusvuosien määrä itsessään ei ole ollut ratkaiseva valintaperuste, vaan 
työnantaja on arvioinut hakijoiden sopivuutta tehtävään koulutukseen, 
työkokemukseen ja henkilökohtaisiin ominaisuuksiin perustuvan kokonaisarvioinnin 
myötä. 

Edellä mainituilla perusteilla Porin kaupunki vaatii, että hallinto-oikeus jättää 
valituksen tutkimatta toimivaltaansa kuulumattomana. 
 

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Kilkku, vs. kaupunginjohtaja

Elinvoima- ympäristölautakunta päättää antaa kaupunginhallitukselle ja edelleen 
Turun hallinto-oikeudelle yllä olevan lausunnon.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus, 04.10.2021, § 679

Valmistelijat / lisätiedot:
Sini Setälä
sini.setala@pori.fi
palvelussuhdepäällikkö

Porin kaupungin elinvoima- ja ympäristötoimialan lakimiehen työsuhteeseen on 
valittu 1.3.2021 alkaen [peitetty]. [peitetty] on valituksellaan Turun hallinto-oikeudelle 
vaatinut muutoksenhaunalaisen päätöksen kumoamista ja asian palauttamista 
uudelleen valmisteluun. Turun hallinto-oikeus on pyytänyt Porin kaupunginhallitusta 
hankkimaan Porin elinvoima- ja ympäristölautakunnan lausunnon ja antamaan oman 
selityksensä asiassa. 
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Porin kaupunginhallitus yhtyy elinvoima- ja ympäristölautakunnan lausuntoon ja 
toteaa, että hallintolainkäytön järjestyksessä voidaan käsitellä vain julkisoikeudelliseen 
oikeussuhteeseen liittyvä asia. Elinvoima- ja ympäristötoimialan lakimiehen toimen 
täyttämisessä on ollut kysymys yksityisoikeudellisesta, työsopimuslain 
soveltamisalaan kuuluvan toimen täyttämisestä. Tällaisen toimen täyttämistä 
koskevaa riitaa ei siten voida ratkaista hallintolainkäytön järjestyksessä ja hallinto-
oikeuden tulee jättää asia tutkimatta. Korkeimman hallinto-oikeuden 
ratkaisukäytännön mukaan hallinto-oikeus ei voi tutkia, onko kaupungin työsuhteisen 
toimen täyttämisessä syyllistytty esimerkiksi ikäsyrjintään tai sukupuolen perusteella 
tapahtuvaan syrjintään (KHO 2003:17).

Päätöksen lakimiehen työsuhteeseen ottamisesta on tehnyt elinvoima- ja 
ympäristötoimialan toimialajohtaja Lauri Kilkku. Elinvoima- ja ympäristötoimialan 
toimintasäännön 21 §:n mukaan työsuhteeseen ottamisesta päättää toimialajohtaja. 
Elinvoima- ja ympäristötoimialan toimialajohtajan tekemä päätös ei ole syntynyt 
virheellisessä järjestyksessä eikä päätöksen tehnyt viranhaltija ole ylittänyt 
toimivaltaansa. 

Puolestaan kysymys siitä, onko työsopimussuhteisen toimen täyttämisen yhteydessä 
noudatettu säädettyjä tai kaupungin päättämiä kelpoisuusehtoja, olisi mahdollista 
ratkaista hallintolainkäytön järjestyksessä. Elinvoima- ja ympäristötoimialan 
lakimiehen työsuhde on uusi toimi. Hakuilmoituksessa on todettu 
kelpoisuusvaatimuksena po. toimeen olevan ylempi oikeustieteellinen 
korkeakoulututkinto. Lisäksi tehtävään valittavalta on edellytetty kunnallishallinnon 
tuntemusta. Kaikki hakijat ovat täyttäneet kelpoisuusehtona olleen 
koulutusvaatimuksen. Porin kaupunki ei ole rikkonut päätettyjä kelpoisuusehtoja 
täyttäessään lakimiehen tointa, sillä haastatteluun on kutsuttu ja lopulta toimeen on 
valittu edellä mainitut kelpoisuusehdot täyttänyt henkilö. Salmen valituksessa esitetty 
väite, että toimeen valitulla ei ole ansiovertailun mukaan valmistumisen jälkeistä 
kokemusta lainkaan, ei ole sellainen muoto- tai menettelyvirhe, jonka tutkiminen 
kuuluisi hallinto-oikeuden toimivaltaan. 

Asiassa on kysymys yksityisoikeudellisesta työsopimuslain mukaisen toimen 
täyttämisestä. Sukupuolen tai iän perusteella tapahtuvaa syrjintää tointa täyttäessä 
koskevat riidat tulee ratkaista yksityisoikeudellisen lainkäytön järjestyksessä. 
Valituksen perusteella epäselväksi on jäänyt, miltä osin asiassa on valittajan mielestä 
rikottu kuntalakia. Päätöstä ei rasita sellainen muoto- tai menettelyvirhe, joka olisi 
mahdollista ratkaista hallinto-oikeudessa. Päätökseen liitetyssä valitusosoituksessa ei 
tosin ole mainittu erikseen, että hallinto-oikeus ei ota tutkittavakseen valitusta, jossa 
vedotaan päätöksen työsopimuslain vastaisuuteen.

Joka tapauksessa valintamenettely on suoritettu kaupungin vakiintuneen käytännön 
mukaisesti. Ansiovertailuun perustuva valintapäätös on tehty hakemusasiakirjoista 
ilmenevän koulutuksen ja kokemuksen sekä suorittujen haastattelujen perusteella. 
Työkokemusvuosien määrä itsessään ei ole ollut ratkaiseva valintaperuste, vaan 
työnantaja on arvioinut hakijoiden sopivuutta tehtävään koulutukseen, 
työkokemukseen ja henkilökohtaisiin ominaisuuksiin perustuvan kokonaisarvioinnin 
myötä. 

Edellä mainituilla perusteilla Porin kaupunki vaatii, että hallinto-oikeus jättää 
valituksen tutkimatta toimivaltaansa kuulumattomana. 
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Hallinto-oikeudelle lähetetään selityksen liitteenä seuraavat asiakirjat.

Lakimies hakuilmoitus
Lakimies hakijayhteenveto
Ote - Lakimiehen työsuhteeseen ottaminen
Lausunto Turun hallinto-oikeudelle

Ehdotus
Esittelijä: Aino-Maija Luukkonen porluukkai

Kaupunginhallitus päättää antaa Turun hallinto-oikeudelle lakimiehen työsuhteen 
täyttämisestä koskevan valituksen johdosta yllä olevan selityksen.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus, 12.09.2022, § 544

Valmistelija / lisätiedot:
Sini Setälä
sini.setala@pori.fi
palvelussuhdepäällikkö

Liitteet
1 Lausunto Turun hallinto-oikeudelle 7.9.2022
Verkkojulkisuus rajoitettu, Julkinen, ei verkkojulkinen, sisältää henkilötietoja (JulkL § 16 
mom. 3)
2 Lausunto Turun hallinto-oikeudelle
Verkkojulkisuus rajoitettu, Julkinen, ei verkkojulkinen, sisältää henkilötietoja (JulkL § 16 
mom. 3)
3 05.07.2022 Tilaisuus lausua vastineen johdosta viimeistään 4.8.2022, Turun hallinto-
oikeus
Verkkojulkisuus rajoitettu, Julkinen, ei verkkojulkinen, sisältää henkilötietoja (JulkL § 16 
mom. 3)

Turun hallinto-oikeus on varannut Porin kaupunginhallitukselle tilaisuuden lausua 
oheisen valittajan vastineen johdosta lakimiehen työsuhteen täyttämisestä koskevassa 
asiassa. Hallinto-oikeus on myöntänyt määräajan pidennystä lausunnon antamiseen 
30.9.2022 saakka. 

Porin kaupunki viittaa kaikkeen asiassa aiemmin lausumaansa. Porin kaupungin 
käsityksen mukaan valitusperuste on luonteeltaan yksityisoikeudellinen, 
työsopimuslain soveltamisalaan kuuluva eikä siten kuulu hallinto-oikeuden 
ratkaistavaksi.  

Elinvoima- ja ympäristötoimialan lakimiehen tehtävässä ei käytetä julkista valtaa. 
Tehtävän nimike ei ratkaise virkasuhteen käyttämistä, vaan keskeistä on tehtävien 
tosiasiallinen sisältö. Perustetta virkasuhteen käyttämiselle ei kyseisessä tehtävässä 
ole. Valittajan väite siitä, että kaupunki olisi laittanut selvästi virkatehtävän luonteisen 
toimen työsuhteessa hoidettavaksi, on perusteeton.
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Valintapäätöstä ei rasita menettely- tai muotovirhe. Menettelyvirheellä tarkoitetaan 
virhettä, joka on tapahtunut hallintopäätöksen tekoa edeltävässä ja siihen liittyvässä 
asian käsittelyssä. Tyypillisesti menettelyvirhe liittyy hallintolain menettelyä koskevan 
säännöksen noudattamatta jättämiseen. Muutoksenhaunalaisen päätöksen tekijä ei 
ole toiminut esteellisenä eikä asiaan liity kuulemisvelvollisuutta, jota olisi rikottu. 
Päätöksen sisältö tai perustelut eivät ole olleet puutteelliset. Asiassa ei ole rikottu 
käsittelyn ripeyttä, tietojen kirjaamista tai muitakaan menettelysäännöksiä. 
Muotovirheellä tarkoitetaan muotovaatimusten laiminlyöntiä. Valintapäätöksessä ei 
ole muotovirhettä eikä valittaja ole sellaista vastineessaan edes yksilöinyt.

Valittaja on väittänyt vastineessaan, että päätöksen tekijä olisi syyllistynyt 
harkintavallan väärinkäyttöön syrjäyttäessään kokeneen miehen valintaa tehdessään. 
Harkintavallan väärinkäytöllä tarkoitetaan tilannetta, jossa hallintoviranomainen 
käyttää valtuuksiaan muuhun tarkoitukseen kuin siihen, jota varten valtuudet on 
annettu, tai ylittää harkintavaltansa rajat. Selvästi lainsäädännön tavoitteiden ja 
tarkoituksen vastainen päätöksenteko voi merkitä harkintavallan 
väärinkäyttöä. Hallintopäätöstä rasittaa näin ollen harkintavallan väärinkäyttö 
ainoastaan, mikäli täsmällisten ja objektiivisten todisteiden perusteella on ilmeistä, 
että se on tehty muiden kuin ilmoitettujen päämäärien saavuttamiseksi.

Porin kaupunki ei ole rikkonut päätettyjä kelpoisuusehtoja, sillä valinta on kohdistunut 
kelpoisuusehdot täyttäneeseen henkilöön. Kaupunki on valinnut elinvoima- ja 
ympäristötoimialan lakimiehen tehtävään koulutukseen, työkokemukseen ja 
henkilökohtaisiin ominaisuuksiin perustuneen kokonaisarvioinnin perusteella 
sopivimman henkilön. Valintapäätöksen yhteydessä harkintavaltaa on käytetty siihen 
tarkoitukseen, jota varten päätösvalta on annettu. Päätös ei ole selvästi 
lainsäädännön tarkoituksen vastainen. Valintapäätöksessä on otettu huomioon 
työpaikkailmoituksessa ilmoitetut vaatimukset. Porin kaupungin näkemyksen mukaan 
valintapäätöksen tekijä ei siten ole syyllistynyt harkintavallan väärinkäyttöön. Porin 
kaupunki toistaa käsityksensä siitä, että sukupuolen tai iän perusteella tapahtuvaa 
syrjintää tointa täyttäessä koskevat riidat tulee ratkaista yksityisoikeudellisen 
lainkäytön järjestyksessä.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Kilkku, vs. kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää antaa Turun hallinto-oikeudelle lakimiehen työsuhteen 
täyttämisestä koskevassa asiassa valittajan vastineen johdosta yllä olevan lausunnon. 

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Tiedoksi
Turun hallinto-oikeus 30.9.2022 mennessä. 
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§ 545
Irtisanoutuminen kaupunginlakimiehen virasta

PRIDno-2022-4779

Valmistelija / lisätiedot:
Timo Jauhiainen
timo.jauhiainen@pori.fi
Henkilöstöjohtaja

Kaupunginlakimies Leena Tuominen on 29.8.2022 päivätyllä ja kaupunginhallitukselle 
osoitetulla sähköpostillaan ilmoittanut irtisanoutuvansa kaupunginlakimiehen virasta 
siten, että virkasuhde päättyy 31.12.2022. Irtisanoutumisen perusteena on eläkkeelle 
siirtyminen.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Kilkku, vs. kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus merkitsee kaupunginlakimiehen irtisanoutumisen tiedoksi.

Päätös
Merkittiin tiedoksi.

Tiedoksi
Leena Tuominen, Lauri Kilkku, HR-yksikön palvelussuhdetiimi
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Kaupunginhallitus, § 714,18.10.2021
Kaupunginhallitus, § 546, 12.09.2022

§ 546
Porin kauppatorin yleissuunnittelu, kaupunginhallituksen edustajan nimeäminen

PRIDno-2021-4045

Kaupunginhallitus, 18.10.2021, § 714

Valmistelijat / lisätiedot:
Mikko Nurminen
mikko.nurminen@pori.fi
rakennusvalvontayksikön päällikkö

Liitteet
1 Ote__Porin_Kauppatorin_yleissuunnitelma

Porin kauppatori on historiallisesti merkittävä ja keskeinen kaupunkitila, joka 
perinteisten toritoimintojen lisäksi toimii tapahtumapaikkana, joukkoliikenteen 
asemana ja osana kävelykatua. Kauppatorin ja koko keskustan elinvoimaisuuden 
kehittämiseksi laaditaan parhaillaan keskustan kehittämisohjelmaa kattavasti eri 
teemojen puitteissa ja laajojen osallistamistoimien avulla. Ohjelmatyötä on toteutettu 
Porin kaupungin osallisuus- ja vuorovaikutusmallin mukaisesti useissa työpajoissa, 
tapahtumissa ja yleisötilaisuuksissa.

Kauppatorin uudistamistyötä varten on tarkoitus laatia yleissuunnitelma, joka luo 
suuntaviivat torin kehittämisen tulevalle 10 vuodelle. Laadittavan yleissuunnitelman 
pohjalta on tarkoitus laatia vaiheittain yksityiskohtaisempia toteutussuunnitelmia. 
Kauppatorin yleissuunnitelmassa huomioidaan uusi torirakennus, Toripaviljonki, jonka 
on tarkoitus olla valmis kesäkuussa 2022 sekä jo toteutetut kunnallistekniset 
parannukset sähköistämisen osalta.

Kauppatorin uudistamisen tavoitteena on kehittää toiminnallisuutta, viihtyisyyttä ja 
turvallisuutta uusilla ratkaisuilla. Suunnittelua on tarkoitus jatkaa laajassa yhteistyössä 
Porin torikauppiasyhdistyksen, Porin kaupunkikeskusta ry:n, alueen ja kaupungin 
toimijoiden kesken sekä osana Porin keskustan kehittämisohjelmatyötä.

Kauppatorin yleissuunnittelua on valmistellut työryhmä, jossa ovat edustettuina 
kaupungin tekninen ja elinvoima- ja ympäristötoimiala sekä alueen toimijat. Ryhmä 
jatkaa suunnittelutyön ohjausryhmänä vahvistettuna Porin yrittäjien edustajalla Mikko 
Sundellilla sekä kaupunginhallituksen nimeämällä edustajalla. Ryhmän muut jäsenet 
ovat kaupunginarkkitehti Mikko Nurminen (pj), yhdyskuntasuunnittelija Sari kivioja, 
kaupunkisuunnittelupäällikkö Risto Reipas, infrajohtamisen päällikkö Sanna Välimäki, 
tilayksikön päällikkö Mikko Viitala, liikenneinsinööri Eija Riihimäki, suunnittelija Merika 
Laine, viherrakennuttaja Pirjetta Sipiläinen-Salo, Porin 
kaupunkikeskustayhdistyksen Mari Antikainen ja Porin torikauppiasyhdistyksen Satu 
Ruohonen.

Porin hankintapalvelut toteutti Porin kauppatorin yleissuunnittelusta 
avoimen menettelyn ja tarjouspyyntö julkaistiin Pienhankintapalvelu.fi/Pori –portaalin 
kautta 30.8.2021. Tarjousaika päättyi 20.9.2021 ja määräaikaan mennessä tarjouksen 
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antoivat Arkkitehtitoimisto Harris-Kjisik Oy,Destia Oy Asiantuntijapalvelut,FCG Finnish 
Consulting Group Oy,Ramboll Finland Oy,Sigge Arkkitehdit Oy ja WSP Finland Oy. 

Ohjausryhmä arvioi tarjoukset kokouksessaan 28.9.2021. Tarjouskilpailun 
valintaperusteena oli kokonaistaloudellinen edullisuus ja valinnan 
tärkeysjärjestyksenä hinta ja toiminnalliset ominaisuudet, joista arvioitiin työryhmän 
kokemusta ja osaamista, alustavaa työsuunnitelmaa sekä esitettyjä 
tuntimääräarvioita. Toiminnallisilta ominaisuuksiltaan tarjoukset olivat tasavertaisia ja 
vastasivat tilaajan tarvetta hyvällä tasolla. Halvimman tarjouksen antoi Ramboll 
Finland Oy, jonka mukaan Porin kauppatorin yleissuunnittelun 
kiinteä kokonaishinta on 28 400 euroa (alv 0%).  Tarjouskilpailusta on tehty 
hankintapäätös 30.9.2021, joka on päätösesityksen liitteenä.

Yleissuunnitelman on tarkoitus olla valmiina helmikuussa 2022. Suunnittelun aikana 
järjestetään yleisötilaisuuksia ja  toteutetaan vuorovaikutusmenettelyjä vähintään 
päätöksentekijöiden, toimijoiden ja torikauppiaiden kesken. Tavoitteena on 
hyväksyttää suunnitelma teknisessä lautakunnassa ja kaupunginhallituksessa siten, 
että valitut tarkemmat toteutussuunnitelmat on mahdollista kilpailuttaa ja laatia.

Ehdotus
Esittelijä: Aino-Maija Luukkonen porluukkai

Kaupunginhallitus merkitsee Porin kauppatorin yleissuunnittelun kilpailutuksen ja 
ohjausryhmän tiedokseen ja päättää nimetä edustajansa ohjausryhmään.

Kokouskäsittely
Tuomas Koivisto esitti Bia Kasken kannattamana, että edustajaksi valitaan Tapio 
Furuholm.

Päätös
Kaupunginhallitus merkitsi Porin kauppatorin yleissuunnittelun kilpailutuksen ja 
ohjausryhmän tiedokseen ja päätti nimetä edustajakseen ohjausryhmään Tapio 
Furuholmin.

____________________________

Merkitään, että tämän asiakohdan käsittelyn jälkeen käsiteltiin asiakohdat  § 718 – 735.

Kaupunginhallitus, 12.09.2022, § 546

Valmistelija / lisätiedot:
Mikko Nurminen
mikko.nurminen@pori.fi
rakennusvalvontayksikön päällikkö

Kauppatorin yleissuunnitelma on valmistunut ja yleissuunnitelmasta on pyydetty 
lausunnot lautakunnilta ja sidosryhmiltä sekä avattu palautekysely kaupunkilaisille. 
Lausuntopyynnöt sekä kaupunkilaisten palautekysely vastausaika päättyvät 30.9.2022. 
Kaupunginhallitus nimesi 18.10.2021 kokouksessaan (§714) ohjausryhmään 
edustajakseen Tapio Furuholmin. Kesäkuussa 2022 Tapio Furuholm kertoi luopuvansa 
kaikista luottamustehtävistään. Kauppatorin yleissuunnittelun ohjausryhmän on 
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määrä kokoontua lausuntokierroksen ja palautekyselyn vastausajan loputtua 
päättämään yleissuunnitelmaan mahdollisesti tehtävistä muutoksista sekä 
jatkotyöstä. Ohjausryhmä valmistelee asian Kaupunginhallituksen päätettäväksi. 
Yleissuunnittelun loppuvaihetta varten ohjausryhmään tulisi nimetä uudestaan 
kaupunginhallituksen valitsema edustaja.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Kilkku, vs. kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää nimetä uuden edustajansa Porin kauppatorin 
yleissuunnittelun ohjausryhmään edellisen edustajan, Tapio Furuholmin, luovuttua 
luottamustehtävistään.

Päätös
Kaupunginhallitus valitsi edustajakseen Jari Hakalan.

Tiedoksi
Valittu KH:n edustaja, toimialajohtajat, Sari Kivioja
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§ 547
Kiinteistö Oy Porin Jäähalli, ylimääräinen yhtiökokous 20.9.2022

PRIDno-2022-4897

Valmistelija / lisätiedot:
Jouni Lampinen
jouni.lampinen@pori.fi
rahoitusjohtaja

Liitteet
1 Kutsu ylim. yhtiökokous 1-2022 liitteineen

Kiinteistö Oy Porin Jäähallin (tytäryhtiö) ylimääräinen yhtiökokous pidetään torstaina 
20.9.2022 kello 9.00 Porin YH-Asunnot Oy:n tiloissa, osoite Annankatu 8, Pori. 
Asialistalla ovat mm. yhtiöjärjestyksen muuttaminen liitteessä/esityslistalla olevan 
mukaiseksi sekä uuden jäsenen valitseminen hallitukseen.

Ehdotus
Esittelijä: Tuomas Hatanpää, talous- ja hallintojohtaja

Kaupunginhallitus päättää evästää kaupungin kokousedustajan Kiinteistö Oy Porin 
Jäähallin ylimääräiseen yhtiökokoukseen 20.9.2022 seuraavasti:

yhtiöjärjestys voidaan hyväksyä yhtiön hallituksen esityksen mukaisena
yhtiön hallitukseen valitaan Liisa Laurila Lauri Kilkun tilalle
hallituksen puheenjohtajaksi  valitaan Liisa Laurila
antaa kokousedustajalle muut mahdolliset ohjeensa.

Pöytäkirja tämän asian osalta päätetään tarkastaa välittömästi kokouksessa.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Kaupunginhallitus päätti tarkastaa pöytäkirjan tämän asian osalta heti kokouksessa.

Tiedoksi
Kokousedustaja
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§ 548
Toimielinten pöytäkirjat

Liitteet
1 Sivistyslautakunta 30.08.2022
Verkkojulkisuus rajoitettu, Pöytäkirja julkisilta osin nähtävillä kaupungin verkkosivuilla
2 Sivistyslautakunta, salassa pidettävät asiat 30.08.2022
Salassa pidettävä, Julkisuuslaki (621/1999) § 24
3 Ympäristöterveysjaosto 1.9.2022
Verkkojulkisuus rajoitettu, Pöytäkirja julkisilta osin nähtävillä kaupungin verkkosivuilla
4 Ympäristöterveysjaosto, salassa pidettävät asiat 1.9.2022
Salassa pidettävä, Julkisuuslaki (621/1999) § 24

Hallintosäännön edellyttämässä tarkoituksessa seuraavat lautakunnat ja johtokunnat 
ovat lähettäneet jäljennökset pöytäkirjoistaan:

Lautakunta/johtokunta Kokouspvm Tarkastuspvm Nähtävänäolopvm
Sivistyslautakunta 30.8.2022 2.9.2022 5.9.2022
Sivistyslautakunta,
salassa pidettävät asiat 

30.8.2022 2.9.2022 -

Ympäristöterveysjaosto 1.9.2022 5.9.2022 6.9.2022
Ympäristöterveysjaosto,
salassa pidettävät asiat

1.9.2022 5.9.2022 -

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Kilkku, vs. kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää olla käyttämättä otto-oikeutta ja merkitsee pöytäkirjat 
tiedoksi.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.
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§ 549
Tiedoksi merkittävät viranhaltijapäätökset

Toimielimelle ovat saapuneet seuraavat viranhaltijapäätökset.

Hankintapäällikkö
Hankintapäätös:
§ 9 Lehti-ilmoitusten julkaiseminen optioajalla 11.9.2022 - 10.9.2023, 06.09.2022

Henkilöstöjohtaja
Henkilöstöpäätös:
§ 158 Tehtäväkohtaisen palkan tarkistaminen, 31.08.2022
§ 159 Koulunkäyntiohjaajien tehtäväkohtaisen palkan määräaikainen tarkistaminen 
lukuvuonna 2022-2023, 01.09.2022
§ 160 Virkojen nimikkeiden muutos, 02.09.2022

Pelastusjohtaja
§ 56 Määräaikaisen palotarkastajan palvelussuhteen jatkaminen, Rauman toimialue, 
31.08.2022
§ 58 Määräaikaisen palomestarin palkkaaminen, Pohjois-Satakunnan toimialue, 
06.09.2022

Talous- ja hallintojohtaja
Hankintapäätös:
§ 225 Asiantuntijapalvelujen hankinta hallinnon prosessien kehittämiseen, 05.09.2022
Yleinen viranhaltijapäätös:
§ 226 Määrärahasiirto TA 2022, tuottavuusohjelman työhyvinvointiosio, 05.09.2022

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Kilkku, vs. kaupunginjohtaja

Toimielin päättää olla käyttämättä otto-oikeutta ja merkitsee päätökset tiedoksi.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.
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§ 550
Tiedoksi merkittävät asiat

Maakuntahallituksen 29.8.2022 kokouksen pöytäkirja on luettavissa linkistä: https://bit.
ly/3cYsOsf

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Kilkku, vs. kaupunginjohtaja

Merkitään tiedoksi.

Päätös
Merkittiin tiedoksi.
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§ 551
Otto-oikeuden käyttäminen teknisen lautakunnan päätökseen 6.9.2022 § 150, Isomäen 
palloiluhallin uudisrakennushankkeen urakoitsijan valinta kilpailullisen 
neuvottelumenettelyn kehitysvaiheeseen

PRIDno-2022-5024

Kaupunginhallitus päättää hallintosäännön 148 §:n perusteella ottaa käsiteltäväkseen 
asian, joka koskee otto-oikeuden käyttämistä teknisen lautakunnan päätökseen 
6.9.2022 § 150, joka koskee Isomäen palloiluhallin urakoitsijan valintaa.

Ehdotus
Esittelijä: Lauri Kilkku, vs. kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää kuntalain 92 §:n nojalla ottaa kaupunginhallituksen 
käsiteltäväksi teknisen lautakunnan päätöksen 6.9.2022 § 150, kumota kyseisen 
päätöksen ja lähettää asian valmisteltavaksi siten, että asiaa käsitellään seuraavan 
kerran kaupunginhallituksen kokouksessa 26.9.2022. Otto-oikeuden käyttämisen 
perusteena on se, että teknisen lautakunnan hankinnan keskeyttämispäätöstä ei ole 
perusteltu. Keskeyttämispäätös on myös ennenaikainen, koska hankkeen 
keskeyttämisen osalta päätösvalta on kaupunginvaltuustolla ja siten tekninen 
lautakunta on ylittänyt toimivaltansa.

Kaupunginhallitus toteaa, että esitys palloiluhallin rakentamista koskevan hankkeen 
jatkamisesta tai keskeyttämisestä menee kaupunginvaltuuston käsittelyyn kuntalain 
94 §:n mukaisessa järjestyksessä.

Päätös
Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.

Tiedoksi
Johanna Jokelainen
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Muutoksenhakukielto
§524, §525, §527, §528, §529, §530, §531, §532, §533, §534, §535, §536, §537, §538, 
§539, §540, §541, §542, §543, §544, §545, §546, §547, §548, §549, §550, §551

Muutoksenhakukielto
Päätöksestä ei kuntalain 136 §:n perusteella saa tehdä oikaisuvaatimusta tai 
kunnallisvalitusta.
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Oikaisuvaatimus
§526

Oikaisuvaatimusohje
Tähän päätökseen tyytymätön voi tehdä kirjallisen oikaisuvaatimuksen. Päätökseen ei 
saa hakea muutosta valittamalla tuomioistuimeen.

Oikaisuvaatimusoikeus
Oikaisuvaatimuksen saa tehdä:

se, johon päätös on kohdistettu tai jonka oikeuteen, velvollisuuteen tai etuun 
päätös välittömästi vaikuttaa (asianosainen), sekä
kunnan jäsen.

Oikaisuvaatimusaika
Oikaisuvaatimus on tehtävä 14 päivän kuluessa päätöksen tiedoksisaannista.

Oikaisuvaatimus on toimitettava Porin kaupungin kirjaamoon määräajan viimeisenä 
päivänä ennen kirjaamon aukioloajan päättymistä. 

Asianosaisen katsotaan saaneen päätöksestä tiedon, jollei muuta näytetä, seitsemän 
päivän kuluttua kirjeen lähettämisestä. Käytettäessä tavallista sähköistä tiedoksiantoa 
asianosaisen katsotaan saaneen päätöksestä tiedon, jollei muuta näytetä, kolmantena 
päivänä viestin lähettämisestä. 

Kunnan jäsenen katsotaan saaneen päätöksestä tiedon seitsemän päivän kuluttua 
siitä, kun pöytäkirja on nähtävänä yleisessä tietoverkossa. 

Tiedoksisaantipäivää ei lueta oikaisuvaatimusaikaan. Jos oikaisuvaatimusajan 
viimeinen päivä on pyhäpäivä, itsenäisyyspäivä, vapunpäivä, joulu- tai juhannusaatto 
tai arkilauantai, saa oikaisuvaatimuksen tehdä ensimmäisenä arkipäivänä sen jälkeen.

Oikaisuvaatimusviranomainen
Oikaisuvaatimus on tehtävä kirjallisesti päätöksen tehneelle toimielimelle tai 
viranhaltijapäätöksen osalta toimielimelle, jonka alaisuudessa viranhaltija toimii.

Kirjaamon yhteystiedot:
Postiosoite:                PL 121, 28101 Pori
Käyntiosoite:              Palvelupiste Porina, Yrjönkatu 13
Sähköpostiosoite:      kirjaamo@pori.fi
Faksinumero:            (02) 634 9417
Puhelinnumero:         (02) 623 4470
Vaihde                       (02) 621 1100

Palvelupisteen aukioloajat
maanantai                 10 - 16
tiistai-torstai                8 - 16
perjantai                     8 - 15

Oikaisuvaatimuksen muoto ja sisältö
Oikaisuvaatimus on tehtävä kirjallisesti. Myös sähköinen asiakirja täyttää vaatimuksen 
kirjallisesta muodosta.
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Oikaisuvaatimuksessa on ilmoitettava:
•    päätös, johon haetaan oikaisua
•    miten päätöstä halutaan oikaistavaksi
•    millä perusteella oikaisua vaaditaan.

Oikaisuvaatimuksessa on lisäksi ilmoitettava tekijän nimi, kotikunta, postiosoite ja 
puhelinnumero. 

Jos oikaisuvaatimuspäätös voidaan antaa tiedoksi sähköisenä viestinä, yhteystietona 
pyydetään ilmoittamaan myös sähköpostiosoite.

Pöytäkirja
Päätöstä koskevia pöytäkirjan otteita ja liitteitä voi pyytää Porin kaupungin 
kirjaamosta.

Pöytäkirja on viety nähtäväksi yleiseen tietoverkkoon toimielimen päättämän 
aikataulun mukaisesti.

Asianosaiselle lähetettyyn pöytäkirjaotteeseen oikaisuvaatimusohjeineen on merkitty 
lähettämispäivä sekä pöytäkirjan nähtävilläolopäivä. 
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